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Η γνωστή ομογενής Τζένη Ar-
thur Μπάρλα, έφυγε από τη ζωή το 
Σάββατο 14 Ιανουαρίου στο New-
market.

Η πολύτιμη προσφορά της στην 
Ελληνική Κοινοτητα πολύχρονη και 
πολύμορφη. 

Με τον δικό του ξεχωριστό τρόπο 
αποχαιρετά ο Βασίλης Φάτσης 
την Τζένη Μπάρλα μέσα από τον 
προσωπικό του λογαριασμό στο Fa-
cebook: 

“Έρχεσαι σε ένα σημείο της 
ζωής σου που οι πιο καλοί σου 
φιλοι σε εγκαταλείπουν ξαφνικά 
και αισθάνεσαι μόνος και λιγο 
φοβισμένος για την δική σου 

Το προτεινόμενο σχέδιο δαπανών 
του John Tory για το Toronto το 2023 

        ΠΑΜΜΑΚΕΔΟΝΙΚΗ 
        ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΚΑΝΑΔΑ

Εκδήλωση για το κόψιμο 
της βασιλόπιτας

ΣΕΛΙΔΕΣ 16-17

Τελευταίο 
αντίο για την

Τζένη Μπάρλα

μοίρα! Έτσι αισθάνθηκα, μόλις 
πριν 10 λεπτα πληροφορήθηκα 
από τον σύζυγό της και τις κόρες 
της τον πρόωρο χαμό της. 

Η Τζένη Μπάρλα ήταν ένας 
πραγματικός βράχος δίπλα μου 
σε όλες μου τις απόπειρες: δίπλα 
μου στα κοινοτικά, δίπλα μου στις 
κοινωνικές υπηρεσίες και τους 
πολιτικούς μου αγώνες. 

ΣΕΛΙΔΑ 16

Το προτεινόμενο σχέδιο δαπανών του δημάρχου John Tory για το 2023 
ανέρχεται συνολικά σε 65,4 δισεκατομμύρια δολάρια για τις υπηρεσίες της 
πόλης του Τορόντο και τα κεφαλαιουχικά έργα. Μεταξύ των αναμενόμενων 
λεπτομερειών που αποκαλύφθηκαν την Τρίτη - για παράδειγμα, η αστυνομία και 
το TTC παραμένουν οι μεγαλύτερες λειτουργικές δαπάνες - υπάρχουν και άλλες 
που ξεχωρίζουν. Ακολουθούν οκτώ στοιχεία του προϋπολογισμού:

Ακόμα και αν όλα τα όνειρα του Τορόντο απαντηθούν και η επαρχιακή και 
η ομοσπονδιακή κυβέρνηση δώσουν στην πόλη κάθε δολάριο που ζητάει, 
θα ξεκινήσουμε το 2024 με άλλη μια βαθιά τρύπα στον προϋπολογισμό. Οι 
συνεχιζόμενες επιπτώσεις της πανδημίας και άλλα έξοδα, σύμφωνα με το 
προσωπικό της πόλης, θα δουν το Τορόντο να ξεκινά το επόμενο έτος με ένα 
κενό μεταξύ 1,5 και 1,7 δισεκατομμυρίων δολαρίων.
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Συμπληρώσαμε 40 χρόνια στην υπηρεσία του Ελληνισμού. Είμαστε 
ένα από τα πρώτα ελληνικά φαρμακεία του Τορόντο. Χάρη στην 
προτίμησή σας και την αγάπη σας ξεχωρίσαμε. Γίναμε ένα από τα 
πιο δημοφιλή φαρμακεία. Το χρωστάμε σε σας. Σας ευχαριστούμε 
θερμά και σας προσκαλούμε κι αυτή τη χρονιά να συνεχίσετε να 
μας επισκέπτεσθε διότι θα έχουμε στο άμεσο μέλλον.... εκπλήξεις!!! 
Διαθέτουμε ειδικευμένο προσωπικό. Δε χρεώνουμε τα $2.00 για 
τους συνταξιούχους.  Διαθέτουμε τα πιο πολλά εμβόλια που 
κυκλοφορούν.

ΣΑΣ ΕΥΧΑΡΙΣTΟΥΜΕ!

PAPE
DRUG MART

ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΦΑΡΜΑΚΕΙΟ
Ανοικτά από Δευτέρα έως Παρασκευή 9πμ-6μμ

Σάββατο 9πμ - 2μμ
Διευθυντής/Ιδιοκτήτης Θεοφάνης Χαλκούσης

• Εκτελούμε συνταγές παντός είδους
• Δεχόμαστε όλες τις ασφάλειες
• Εχουμε μεγάλη ποικιλία σε βιταμίνες

• Πιεσόμετρα ηλεκτρονικά
• Είδη για διαβητικούς
• Ηλεκτρικοί μετρητές για ζάχαρο

416.461.3581
email:  751papedrugmart@gmail.com

751 Pape Avenue, Toronto ON M4K 3T1
Δίπλα στο Pape Subway

Τελευταίο αντίο 
για την Τζένη Μπάρλα

ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 1

Δοτική και χωρίς αντάλλαγμα! Είχε μια καρδιά χρυσή, που δεν αρνήθηκε 
ποτέ και σε κανέναν τη συμπαράστασή της.

 Μια άξια επιχειρηματίας με πολλές επιτυχίες και απαράμιλλες ικανότητες. 
Έφυγε μόλις τεσσάρων ετών από το Ζευγολάτιο-Κορινθίας αμέσως μετά 

τον θάνατο του πατέρα της στην Αυστραλία. Ταλαιπωρήθηκε μεγαλώνοντας 
με πατριό. Από εκεί το 1974 ήρθε νεόπαντρη στο Τορόντο με τον Θανάση 
της με μια βαλίτσα μόνο. Γρήγορα ξεπέρασε κάθε εμπόδιο και δημιούργησε 
επιτυχίες μία μετά την άλλη. 

Ποιος ανακατεύθηκε με τα κοινά και δεν την βρήκε στο δρόμο του αρωγό!
Είναι πολλά τα προσόντα που θαύμαζα στην Τζένη. Αυτό, όμως, που 

μου έκανε τρομερή εντύπωση ήταν η φλόγα αγάπης της για την πατρίδα. 
Ελληνίδα μέχρι το κόκκαλο! Όλα αυτά τα χρόνια στον Καναδά αρνήθηκε να 
έχει οποιοδήποτε άλλο διαβατήριο παρά μόνο με υπερηφάνεια το Ελληνικό: 
Ιωάννα Κανελλοπούλου.

Η προσφορά της στην Ελληνική Κοινότητα πολύχρονη και πολύμορφη. 
Το σημάδι της θα μείνει ανεξίτηλο.

Αγαπημένη μου Τζένη, υπέφερες στο Νοσοκομείο από τον περασμένο 
Οκτώβρη και πάλευες σαν θηρίο κάθε μέρα και πάντα με το χαμόγελο στα 
χείλη, δίνοντας κουράγιο στους οικείους σου. Πάντα φρόντιζες για τους 
άλλους περισσότερο από τον εαυτό σου. 

Θα μου λείψεις πολύ. Θα μας λείψεις και από την παροικία.
Εκφράζω τα συλλυπητήριά μου στον Αρθουρ, την Δήμητρα και την Έλενα, 

με τα παιδιάτους. Ας είναι ελαφρύ το χώμα που θα σε σκεπάσει. Καλό 
Παράδεισο αγαπημένη μου φίλη και αδερφή”.

Συγγενείς και φίλοι μπορούν να την αποχαιρετήσουν την Πέμπτη 19 Ιανουαρίου 
στην εκκλησία του Αγ. Ιωάννη στο Scarborough, ώρα 10:00 π.μ. Αμέσως μετά, 
11:00 π.μ, θα γίνει η νεκρώσιμη ακολουθία.

Αιωνία της η μνήμη. 
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1817
Ο Ιωάννης Καποδίστριας γίνεται ελβετός πολίτης, 
σε αναγνώριση της συμβολής του στη δημιουργία 
του ομοσπονδιακού συστήματος της Ελβετίας.

1824
Οι πολιτικές αντιθέσεις μεταξύ των 
επαναστατημένων Ελλήνων εκφράζονται με 
την παρουσία δύο κυβερνήσεων: Η μία έχει 
την έδρα της στην Τρίπολη υπό τον Πετρόμπεη 
Μαυρομιχάλη και η άλλη στο Κρανίδι υπό τον 
Γεώργιο Κουντουριώτη.

1893
Οι αμερικανοί καλλιεργητές ζάχαρης καταλύουν 
τη μοναρχία στη Χαβάη, όταν εξαναγκάζουν σε 
παραίτηση τη βασίλισσα Λιλιουοαλάνι.

1929
Ο Ποπάι κάνει το ντεμπούτο του σε δεύτερο 
ρόλο, σε μία σειρά κόμικς που δημοσιεύει η 
εφημερίδα της Νέας Υόρκης «Evening Journal».

1970
Οι Doors δίνουν σειρά συναυλιών στη Νέα 
Υόρκη. Το υλικό θα χρησιμοποιηθεί για το 
άλμπουμ τους «Absolutely Live».

1991
Αρχίζει η επιχείρηση «Καταιγίδα της Ερήμου», 
κατά την οποία οι Αμερικανοί και οι σύμμαχοί 
τους επιτίθενται εναντίον του Ιράκ, που έχει 
καταλάβει και προσαρτήσει το Κουβέιτ. Το ίδιο 
βράδυ, το Ιράκ εκτοξεύει οκτώ πυραύλους 
Σκουντ εναντίον του Ισραήλ.

© SanSimera.gr
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ΣΕ ΚΑΛΑ ΧΕΡΙΑ. ΣΕ ΚΑΛΕΣ ΤΙΜΕΣ.
                  = ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΗΣΤΕ

Για οποιαδήποτε ασφάλεια θέλετε,
τηλεφωνήστε πρώτα στη φίλη σας

Ρούλα Μαργαρώνη
1414 King Street East
 Unit 26
(289) 316-0568
margaronis@allstate.ca

R

*Ισχύουν όροι και προϋποθέσεις
Εμπορικό σήμα    που χρησιμοποιείται υπό την άδεια της Ασφαλιστικής AllstateR

Καλέστε 
πρώτα την

allstate

• αυτοκινήτου • οικίας 
• ζωής • ταξιδιωτική

 Ουρανο...
      ...κατέβατα 

-Έλα Σκλάβε, βλέπω ότι ακόμη γελάς, 
είναι δυνατόν;

-Τι να κάνω μικρέ, εδώ γελάς εσύ ο 
ίδιος, γιατί όχι κι εγώ.

-Εννοείται Σκλάβε, είμαι καλύτερα 
από ποτέ κι ας είμαι χαμένος.

Είχες δίκιο τελικά με όλα αυτά που 
μου έλεγες.

Μεγάλο πράγμα να χάνεις και στο 
τέλος να βγαίνεις και κερδισμένος.

-Έτσι είναι μικρέ. Πες μου όμως για 
τον καινούργιο χώρο που νοίκιασες.

Δεν πιστεύω να κάνεις πάλι μπου-
ζούκια;

- Όλα είναι πιθανά σε αυτή τη ζωή και 
γιατί όχι στο κάτω κάτω της γραφής; 
Έχω βρει και το κατάλληλο όνομα.

-Για ρίχτο μικρέ!
-”ΟΥΡΑΝΙΑ” Σκλάβε.
-Πως σου ήρθε αυτό το όνομα;
-Μήπως πιάσω κανέναν πελάτη από 

κει ψηλά.  Από την άλλη το συνδύασα με 
τους μουσικούς και τους τραγουδιστές, 
που τα μυαλά τους πετάνε.

-Κοίτα μικρέ μην το διαβάσει η πόντια 
και σε κυνηγάει.

-Γιατί το λες αυτό Σκλάβε;
-Διότι παραμένει τραγουδίστρια, 

άσχετα αν έχει σταματήσει από τον 

καιρό που σε γνώρισε.
-Δίκιο έχεις... αυτό το ξέχασα.
-Άσε τα χαζά σου λοιπόν και βάλε 

πλώρη για άλλα πράγματα μικρέ.
Δεν μου είπες όμως τι έγινε με την 

Θώδη; Είδα ότι ήρθε και έφυγε άρον 
άρον.

Βούκινο έγινε και μάλιστα την γράψανε 
και οι εφημερίδες της Ελλάδος.

-Δεν γνωρίζω και πολλά Σκλάβε.Το 
μόνο που ξέρω είναι ότι είχε κλείσει 
εμφανίσεις σε ένα ταβερνάκι για 
την περίοδο των γιορτών και δεν τις 
ολοκλήρωσε. Άκουσα ότι μεσολάβησε 
το προξενείο για να φύγει. Πολλά 
ακούγονται, τι ισχύει όμως από όλα 
αυτά, δεν ξέρω, θα σε γελάσω.

-Τέλος πάντων μικρέ. Ήμουν με τον 
κουμπάρο σου τον Θέμη πριν από 
λίγες ημέρες. Μου είπε ότι το τραγούδι 
της κουμπάρας σου πάει πολύ καλά.

Μάλιστα είδα ότι είναι στα top 10 της 
Κύπρου.

-Έτσι ακριβώς είναι Σκλάβε. Είδες τι 
γούστο έχει ο κουμπάρος μου; Αυτός το 
διάλεξε πριν φύγει.

-Πάντως μικρέ χαίρομαι που σε 
βλέπω ήρεμο και χαρούμενο, παρόλο 
το λούκι που τράβηξες.

-Πως να μην είμαι Σκλάβε. Είμαι 

γερός, έχω την οικογένειά μου και όλους 
όσοι με αγαπούν και με στηρίζουν 
πραγματικά. Τουλάχιστον αυτοί με 
σέβονται και με εκτιμούν, για τους 
υπόλοιπους δεν μου καίγεται καρφί, 
άλλωστε τους έχω κάνει πέρα.

Αλλοίμονο σε αυτούς που έχουν 
τριγύρω τους ανθρώπους επειδή έχουν 
κάποιο συμφέρον από αυτούς η τους 
φοβούνται.

-Θα συμφωνήσω με τα λεγόμενά σου 
μικρέ.

-Σήμερα πήγα στους Ιταλούς Σκλάβε 
και είχαμε την κουβέντα σας.

Αναρωτιόμασταν αν πίνετε μαζί τον 
καφέ σας, αν και είμαι βέβαιος γι’αυτό.

-Εννοείται μικρέ, βρισκόμαστε αρκε-
τές φορές και τα λέμε και εμείς με τη 
σειρά μας.

-Ότι και να λέμε Σκλάβε είναι μεγάλο 
πράγμα να τυπώνεις την εφημερίδα 
στο ίδιο τυπογραφείο για 40 ολόκληρα 
χρόνια. Κάποιες άλλες εφημερίδες, 
αλλάζουν τα τυπογραφεία σαν τα 
πουκάμισα. 

- Εσύ κάνε σωστά και σταθερά 
βήματα και άσε τους άλλους.

-Δίκιο έχεις Σκλάβε δεν λέω.
Σκανδαλίζομαι όμως με κάτι τύπους 

ασυνείδητους που προσπαθούν συνε-
χώς να μου βάζουν τρικλοποδιές.

Με την προσπάθεια θα μείνουν όμως.
-Μην ασχολείσαι με δαύτους, δεν 

αξίζουν καν τον χρόνο σου.
-Το άλλο το άκουσες Σκλάβε;
-Ποιό μικρέ;
-Ήταν που λες μια γυναίκα στην 

κουζίνα, η οποία άκουγε τον άνδρα της 
να φωνάζει και να ουρλιάζει μπροστά 
από την τηλεόραση:” Φύγε χαζέ, 
προλαβαίνεις να γλιτώσεις σου λέω.”

Παραξενεύτηκε η γυναίκα και τον 
ρώτησε σε ποιόν μιλάει φωνάζοντας 
τόσο έντονα.

Τότε της απευθύνθηκε αυτός,λέγοντάς 
της ότι βλέπει τον γάμο τους.

-Εμείς μικρέ δεν έχουμε τέτοια 
προβλήματα εδώ πάνω, γιατί τις 
αφήσαμε όλες εκεί κάτω.

Τέλος πάντων. Έμαθα ότι έχεις 
συνάντηση με τον καινούργιο Πρόξενο.

- Ναι Σκλάβε το κανόνισα πριν από 
λίγες ημέρες.

Επιτρέπεται ολόκληρος εκδότης να 
μην γνωρίζεις τον καινούργιο Πρόξενο;

-Εκδότης και πράσινα άλογα, τρομά-
ρα σου.

-Εντάξει Σκλάβε μην εξάπτεσαι.
Φεύγω γιατί έχω μια συνάντηση και 

δεν θέλω να αργήσω.
-Έγινε μικρέ.
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ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 1

[

Σε μία άψογη εκδήλωση που πραγματοποιήθηκε στην γεμάτη αίθουσα του κτιρίου 
της Παμμακεδονικής, στο 406 Danforth Avenue, το Σάββατο 14 Ιανουαρίου, η 
Παμμακεδονική Ομοσπονδία Καναδά καλωσόρισε με τη σειρά της το νέο έτος, κόβοντας 
την καθιερωμένη και πατροπαράδοτη Πρωτοχρονιάτικη Βασιλόπιτα.

Ο Πρόεδρος κ. Γιώργος Δημητρακόπουλος, εκ μέρους των μελών του διοικητικού 
συμβουλίου ευχήθηκε στα μέλη και τους παρισταμένους μία καλή, ευλογημένη και 
δημιουργική χρονιά, με υγεία και δύναμη στα καθήκοντα τους και τους δύσκολους 
αγώνες που διανοίγονται μπροστά τους.

Μεταξύ άλλων, ο πρόεδρος της Παμμακεδονικής Γιώργος Δημητρακόπουλος, 
αναφέρθηκε και στην επαίσχυντη πρεσποσυμφωνία και τις καταστροφικές συνέπειες 
που απορρέουν από αυτή, μία εκ των οποίων ήταν και η πρόσφατη απόφαση του 
Πρωτοδικείου της Φλώρινας σύμφωνα με την οποία, το βουλγαροσλαβικό ιδίωμα των 
σκοπιανών, αναγνωρίσθηκε ως «μακεδονική» γλώσσα.

Όπως ανέφερε ο κ. Δημητρακόπουλος, με τον αγώνα και τις προσπάθειες που 
καταβλήθηκαν από τους απανταχού Έλληνες και τις Παμμακεδονικές οργανώσεις –
μεταξύ των οποίων πρωτοστάτησε και η Παμμακεδονική Ομοσπονδία Καναδά, 
προκλήθηκε εισαγγελική παρέμβαση και επετεύχθη η ανακοπή της απόφασης, βάζοντας 
φρένο στις αντεθνικές προσπάθειες των «ψευτομακεδόνων» που προσπάθησαν 
να προσβάλουν τόσο απροκάλυπτα τα εθνικά συμφέροντα της Ελλάδος. Βάσει των 
συντονισμένων προσπαθειών για την ανακοπή της απόφασης ορίσθηκε νέα δικάσιμος 
για τις 2 Φεβρουαρίου 2023.

Ο κ. Δημητρακόπουλος, συνέχισε τονίζοντας ότι, στους δύσκολους καιρούς που 
διανύουμε, η Πατρίδα μας αντιμετωπίζει πολλαπλούς κινδύνους είτε εξ ανατολών, είτε 
από τον βορρά, είτε από την ρευστή πολιτική κατάσταση που έχει δημιουργηθεί στην 
Ευρώπη, διαβεβαιώνοντας τους παρισταμένους, ότι η Παμμακεδονική παραμένει σε 
εγρήγορση και πλήρη επαγρύπνηση.

Την ανάγκη να μη χάσουμε την πολιστική και εθνική μας ταυτότητα υπογράμμισε ο κ. 
Δημητρακόπουλος, προτρέποντας τους συμμετέχοντες γονείς, παπούδες και γιαγιάδες 
να φέρουν τα παιδιά και τα εγγόνια τους στη Παμμακεδονική όπου παραδίδονται 
δωρεάν μαθήματα χορού στα χορευτικά τμήματα (μικρό και μεγάλο) και παράλληλα 
διδάσκεται  ιστορία από την εκπαιδευτικό κα Σταυρούλα Δρίβα. Είναι ο μόνος τρόπος 
για να μη σβήσουμε σαν έθνος, είπε χαρακτηριστικά. Τα παιδιά είναι ελπίδα μας, είναι 
το μέλλον μας. 

Η πρόεδρος της Ελληνικής Κοινότητας Τορόντο κ. Μπέτυ Σκουτάκη στη σύντομη 
ομιλία της και μετά τις θερμές ευχές της για τη νέα χρονιά, έστειλε μήνυμα ομοψυχίας, 
ενότητας και καλής συνεργασίας προς όλους για την καλή πορεία της Ελληνικής 
Κοινότητας Τορόντο. Όλοι μαζί μπορούμε, κατέληξε χαρακτηριστικά. 

Μετά το πλούσιο γεύμα που προσφέρθηκε και την κλήρωση της λαχειοφόρου 
ακολούθησε το κόψιμο της βασιλόπιτας. Ο τυχερός της βραδιάς κ. Γιάννης Σαραϊδάρης 
κέρδισε ένα αρχαίο μακεδονικό νόμισμα.

Η μουσική ορχήστρα ανέλαβε αμέσως μετά τα ηνία, η πίστα γέμισε χορευτές και 
γρήγορα  η βραδιά εξελίχθηκε σε μια όμορφη γιορτή χαράς.

Την εκδήλωση τίμησαν με την παρουσία τους η πρόεδρος της ΕΚΤ κ. Μπέτυ Σκουτάκη 
και μέλη του διοικητικού συμβουλίου, διατελέσαντες πρόεδροι όπως ο κ. Δ. Κάρας και 
Γιάννης Τσάτσος. Μεταξύ άλλων ο «Νέστορας» της τοροντιανής ομογενειακής ιστορίας 
Μιχάλης Μουρατίδης, επιχειρηματίες της ελληνικής παροικίας, ομογενειακά μέσα 
ενημέρωσης και πολλοί άλλοι ομογενείς.

       “ε”

Ενώ ορισμένες 
υπηρεσίες της πόλης 
μπορούν να αναμένουν 
αυξήσεις της χρηματο-
δότησης κάτω από 
τον πληθωρισμό ή 
ακόμη και μειώσεις, ο 
ακαθάριστος προϋπο-
λογισμός για το γραφείο 
του Τόρι πρόκειται να αυξηθεί κατά 37,5% - από 2,14 εκατομμύρια δολάρια σε 2,94 
εκατομμύρια δολάρια. Το προσωπικό του, το οποίο αποκαλεί την αύξηση “την 
πρώτη πραγματική αλλαγή στον προϋπολογισμό του γραφείου του εδώ και οκτώ 
χρόνια”, λέει ότι πιθανότατα δεν θα αυξηθεί ξανά αυτή τη θητεία και υποστηρίζει 
ότι, προσαρμοσμένος στον πληθωρισμό, είναι χαμηλότερος από ό,τι το 2009. 
Η πόλη έχει ένα αποθεματικό ταμείο που προορίζεται για να καλύψει το 
δημοσιονομικό κενό αν δεν υπάρξουν επαρχιακές ή ομοσπονδιακές διασώσεις 
φέτος Αλλά αν η πόλη αντιμετωπίσει παρόμοιο έλλειμμα το επόμενο έτος 
και αυτό το αποθεματικό εξαντληθεί; Μια επιλογή θα ήταν να καλυφθεί 
το κενό με φόρους ακίνητης περιουσίας που θα αυξάνονταν κατά 24%. 
Ανάμεσα σε όλη τη συζήτηση για το πώς θα καλυφθεί το τεράστιο δημοσιονομικό 
έλλειμμα του Τορόντο, ο δήμαρχος και το προσωπικό της πόλης ήταν αξιοσημείωτα 
σιωπηλοί σχετικά με την εξέταση νέων φόρων ή εισφορών για να βοηθήσουν 
στην κάλυψη αυτής της τρύπας. 

Η τελευταία μεγάλη συζήτηση στο συμβούλιο για τα λεγόμενα εργαλεία εσόδων 
έγινε πριν από μια δεκαετία, όταν το συμβούλιο καταψήφισε κάθε πρόταση. 
Τα υψηλά επιτόκια δεν πλήττουν μόνο τους ανθρώπους με υποθήκες. Το κόστος 
δανεισμού της πόλης για τη χρηματοδότηση κεφαλαιουχικών έργων προβλέπεται να 
εκτοξευθεί κατά 65 εκατομμύρια δολάρια φέτος. Το προσωπικό του δήμου κατηγορεί 
έναν συνδυασμό επιτοκίων που δεν έχουν παρατηρηθεί από τη δεκαετία του 1980 και 
την αύξηση των έργων κατασκευής/αποκατάστασης που απαιτούν χρηματοδότηση. 
Η αύξηση της ζήτησης για κρεβάτια σε καταφύγια αστέγων κατά τη διάρκεια της 
πανδημίας δεν αναμένεται να σταματήσει σύντομα. Το προσωπικό της πόλης 
δήλωσε στα μέλη της επιτροπής προϋπολογισμού ότι υπήρχαν περίπου 6.000 
κρεβάτια καταφυγίων πριν από την πανδημία. 

Ο αριθμός αυτός αυξήθηκε σε 8.500 πέρυσι και, εν μέσω της συνεχιζόμενης 
κρίσης στέγασης, αναμένεται να φθάσει τις 9.000 φέτος, συμπεριλαμβανομένων 
των αιτούντων πρόσφυγες.

Ο Τόρι έχει νέες εξουσίες βέτο επί του προϋπολογισμού της πόλης, αλλά 
περιορίζεται από την εμπλοκή του με τον τηλεπικοινωνιακό γίγαντα Rogers όσον 
αφορά τα θέματα που μπορεί να εξετάσει στο δημοτικό συμβούλιο. Σε επιστολή 
του προς την επιτροπή προϋπολογισμού, ο δήμαρχος υπόσχεται να μείνει έξω 
από τη συζήτηση σχετικά με τις δαπάνες για τις τηλεφωνικές, ασύρματες και 
διαδικτυακές υπηρεσίες, καθώς και για τις βελτιώσεις στο γήπεδο BMO Field στο 
Exhibition Place.

Οι δαπάνες για τη μείωση της καθυστερημένης συντήρησης του 
αυτοκινητόδρομου Gardiner Expressway που βρίσκεται σε “καλή κατάσταση” 
υπολογίζονται σε σχεδόν 2 δισεκατομμύρια δολάρια για την επόμενη δεκαετία. 
Κατά την ίδια περίοδο, το ανεκτέλεστο υπόλοιπο συντήρησης του TTC θα αυξηθεί 
κατά 6,3 δισεκατομμύρια δολάρια.

Το προτεινόμενο σχέδιο 
δαπανών του John Tory 
για το Toronto το 2023 

        ΠΑΜΜΑΚΕΔΟΝΙΚΗ 
              ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΚΑΝΑΔΑ

Εκδήλωση για το κόψιμο 
της βασιλόπιτας
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Με μεγάλη επιτυχία πραγματοποιήθηκε η εκδήλωση της 
Νέας Δημοκρατίας «Το ψηφιακό άλμα της Ελλάδας. Η χώρα 
σε κίνηση» με κεντρικό ομιλητή τον Υπουργό Επικρατείας & 
Ψηφιακής Διακυβέρνησης Κυριάκο Πιερρακάκη.

Σχεδόν 1500 υπηρεσίες μετρά το gov.gr και 1 
δισεκατομμύριο ψηφιακές συναλλαγές. Η αλληλεπίδραση 
των πολιτών με το κράτος, χάρη στο έργο της 
Κυβέρνησης της Νέας Δημοκρατίας και του Υπουργείου 
Ψηφιακής Διακυβέρνησης είναι μόνο υπόθεση μερικών 
δευτερολέπτων.

Κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης την οποία συντόνιζε 
το μέλος της ΠΕ ΝΔ Κωνσταντίνα Κόλλια, χαιρετισμό 
απεύθυναν ο Γραμματέας της Πολιτικής Επιτροπής της 
Νέας Δημοκρατίας Παύλος Μαρινάκης και ο Επικεφαλής 
του Θεματικού Τομέα Ψηφιακού Μετασχηματισμού της ΝΔ 
Μύρων Φλουρής.

Ο Γραμματέας της Πολιτικής Επιτροπής της Νέας 
Δημοκρατίας Παύλος Μαρινάκης ανέφερε στην 
τοποθέτησή του: «Σήμερα, ο Κυριάκος Μητσοτάκης 
συμπλήρωσε επτά χρόνια στη θέση του Προέδρου της 
Νέας Δημοκρατίας. Σε λίγους μήνες συμπληρώνει τέσσερα 
χρόνια ως Πρωθυπουργός. Αυτά τα εφτά χρόνια και πολύ 
περισσότερο τα τέσσερα χρόνια αυτής της διακυβέρνησης, 
θα μπορούσαν να έχουν πολλούς τίτλους και επικεφαλίδες. 
Αυτό που θα διαλέξω να πω είναι ότι, μέσα σε λίγα χρόνια, 
ανατράπηκε σχεδόν κάθε σταθερά που είχαμε.

Η Ελλάδα του Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα της 
Κυβέρνησης της Νέας Δημοκρατίας, μετά από πολλές 
δεκαετίες που η κοινωνική πολιτική δυστυχώς είχε χάσει την 
σημασία της έχει επιτέλους μια πραγματικά προοδευτική 
διακυβέρνηση. Γιατί πίσω από τις 1 δισεκατομμύριο 
ψηφιακές συναλλαγές -οι οποίες πριν το 2019 ήταν πολύ 
λιγότερες, περίπου 8 εκατομμύρια- «κρύβεται» ο πολίτης 
που άκουγε ότι έχει να κάνει μία συναλλαγή με το κράτος 
και δεν μπορούσε να υπολογίσει καν πόσες ώρες θα κάνει 
γι’ αυτό.

Συμπολίτες μας με βαριές μόνιμες αναπηρίες οι οποίοι 
καλούνταν ξανά και ξανά να αποδείξουν ότι έχουν αυτή τη 
βαριά αναπηρία. Το κράτος τους τιμωρούσε. Συμπολίτες 
μας μεγάλης ηλικίας, η γενιά η οποία μας μεγάλωσε και 
έδωσε το υστέρημά των χρημάτων της για να υπάρχει 
αυτή τη στιγμή ασφαλιστικό σύστημα, οι άνθρωποι αυτοί 
έπαιρναν σύνταξη μετά από τρία, τέσσερα ή και πέντε 
χρόνια.

Το gov.gr μετρά σήμερα σχεδόν 1.500 υπηρεσίες 
και πολλές ακόμη προστίθενται καθημερινά, κάνοντας 
καλύτερη την ζωή των πολιτών. Νέες μητέρες, νέοι γονείς 
δεν ταλαιπωρούνται σε μια στιγμή χαράς. Όλοι εμείς 
εμβολιαστήκαμε και είδαμε να εφαρμόζεται ένα σύστημα 
όπου μεγάλες δυνάμεις και ισχυρά κράτη το ζήλεψαν και σε 
πάρα πολλά σημεία το αντέγραψαν. Αυτά όλα έγιναν στην 
Ελλάδα τα τελευταία χρόνια. Θα ήθελα όμως να κάνω και 
δυο ξεχωριστές αναφορές.

Μια προσωπική αναφορά στον Κυριάκο Πιερρακάκη, 
τον οποίο η αλήθεια είναι ότι γνωρίζω πολύ περισσότερα 
χρόνια από όσα είναι Υπουργός, και εκτός πολιτικής. 
Η παρουσία του στο Υπουργείο αυτό, όπως και των 
συνεργατών του, όλης της πολιτικής ηγεσίας, αλλά και των 
ανθρώπων που δούλεψαν μαζί τους σε αυτό το Υπουργείο, 
αποτελεί την καλύτερη απόδειξη γιατί η παράταξή μας, η 
Νέα Δημοκρατία, είναι η μόνη μεγάλη παράταξη καθ’ όλη τη 
διάρκεια της Μεταπολίτευσης.

Γιατί είναι μία παράταξη που έχει ανοιχτές πόρτες, 
εξελίσσεται, προχωράει και που οι πολιτικές που εφαρμόζει 
κάνουν καλύτερη την ζωή των πολιτών.

Αξίζει να γίνει εδώ και μια 
προσωπική αναφορά στον 
Πρόεδρό μας, τον Κυριάκο 
Μητσοτάκη. Όπως είπα, 
σήμερα κλείνει εφτά χρόνια 
στο τιμόνι της παράταξης και 
σε λίγους μήνες θα κριθεί κι 
αυτός, ο πρώτος της δικής 
μας ομάδας, στις προσεχείς 
βουλευτικές εκλογές.

Είναι η πρώτη φορά 
μετά από πολλά χρόνια, 
που δεν προλαβαίνουμε να 
παρουσιάσουμε το έργο μίας 
Κυβέρνησης. Πηγαίνουμε 
σε εκλογές και πραγματικά 
προσπαθούμε να χωρέσουμε 
τις εκδηλώσεις, τις συζητήσεις, 
τις περιοδείες, να μιλήσουμε 
με τους πολίτες ξανά, όπως 
κάνουμε εδώ και πολύ καιρό, 
για να δείξουμε το έργο 
μας. Δεν πρέπει λοιπόν να 

επιτρέψουμε ο δικός μας αγώνας, ο δικός μας κόπος, του 
Πρωθυπουργού, των Υπουργών, των βουλευτών, αλλά 
κυρίως κάθε Νεοδημοκράτισσας και κάθε Νεοδημοκράτη, 
να στερηθεί αυτές τις κατακτήσεις.

Μέσα στην πανδημία, σε δύσκολες συνθήκες, όταν 
κάποιοι έκαναν πορείες για αμετανόητους δολοφόνους, 
εμείς αντέξαμε για να σωθούν οι ζωές των συμπολιτών μας. 
Όταν εμείς ήμασταν στην σωστή πλευρά της Ιστορίας με την 
ρωσική εισβολή στην Ουκρανία, κάποιοι «αλληθώριζαν». 
Σε όλες τις μεγάλες κρίσεις, όπως όταν καταφέραμε και 
πήραμε ως Κυβέρνηση τα χρήματα από τις μεγάλες εταιρίες 
και στηρίξαμε με τους πολίτες. Αυτά δεν έγιναν εύκολα.

Αλλά όταν είσαι στην σωστή πλευρά της Ιστορίας τις 
περισσότερες φορές είναι δύσκολο στην αρχή να καταφέρεις 
να πείσεις τους συμπολίτες σου. Μιλάμε λοιπόν για μήνες 
της δικαίωσης, γιατί δεν θα επιτρέψουμε αυτός ο αγώνας, 
αυτές οι μάχες, αυτή η προσπάθεια, αυτές οι επιτυχίες να 
εκχωρηθούν πουθενά».

Κυρ. Πιερρακάκης: Η κυβέρνηση 
κατάφερε να κομίσει μία νέα πολιτική 
αποτελεσμάτων

Το λόγο στη συνέχεια έλαβε ο Υπουργός Επικρατείας 
και Ψηφιακής Διακυβέρνησης Κυριάκος Πιερρακάκης. «Το 
2019 η Νέα Δημοκρατία κέρδισε τις εκλογές σε μία λογική 
ότι είχε έρθει πλέον η ώρα να κλείσουμε τις τεράστιες 
εκκρεμότητες του παρελθόντος και ήταν πάρα πολλές οι 
εκκρεμότητες του παρελθόντος. Από τις συντάξεις που δεν 
έβγαιναν στην ώρα τους μέχρι θέματα τα οποία είχαν να 
κάνουν με το παραγωγικό μοντέλο της χώρας, με το ποια 
είναι η μεγάλη αλλαγή που πρέπει να πετύχουμε σα χώρα, 
σαν λαός για να μπορέσουμε πραγματικά να πάμε εκεί που 
μας αξίζει. Εξωστρέφεια, καινοτομία.

Και το ενδιαφέρον είναι ότι η κυβέρνηση αυτή πρακτικά 
είχε έναν διττό  χαρακτήρα. Από τη μία έλυσε εκκρεμότητες 
του παρελθόντος. Και από την άλλη προέκυψε μια σειρά από 
εξωγενείς κρίσεις τις οποίες κληθήκαμε να μεταβολίσουμε 
με έναν τρόπο που θα μας επέτρεπε στο τέλος της ημέρας 
να πάμε μπροστά και όχι να μείνουμε πίσω εξαιτίας τους. Η 
αλήθεια είναι ότι σε αυτό το πλαίσιο η κυβέρνηση κατάφερε 
να κομίσει μία νέα πολιτική αποτελεσμάτων.

Νομίζω ότι αξίζει κανείς να δει την ομιλία του 
Πρωθυπουργού στον Προϋπολογισμό και να δει πόσα 
συνέβησαν στον μεγάλο καμβά της οικονομίας, του 
κοινωνικού κράτους, της εξωτερικής πολιτικής, της Άμυνας 
– κάθε Υπουργείου πρακτικά: πόσα έχουν συμβεί όλα αυτά 
τα χρόνια. Τα ψηφιακά είναι ένας πολύ χαρακτηριστικός 
χώρος – όπως το είπε πάρα πολύ σωστά ο Γραμματέας 
μας Παύλος Μαρινάκης, είναι ένας χώρος ο οποίος δείχνει 
την οριζόντια συνεργασία ανάμεσα στους Υπουργούς και 
στα Υπουργεία.

Εάν θέταμε το ερώτημα “σε περίπτωση παγκόσμιας 
πανδημίας η Ελλάδα, η Βαυαρία ή η Μασαχουσέτη θα 
κάνουν το καλύτερο σύστημα εμβολιασμού, ποιος από 
τους τρεις;” Ποιος θα ψήφιζε σε αυτή την αίθουσα την 
Ελλάδα; Κανείς νομίζω συμπεριλαμβανομένου και εμού. 
Αλλά εν τέλει αυτό το οποίο συνέβη ήταν ότι Ελλάδα, 
Βαυαρία, Μασαχουσέτη από τα τρία συστήματα στην αρχή 
δούλεψε ένα στον εθνικό εμβολιασμό: το ελληνικό. Στην 
πορεία λειτούργησαν τα υπόλοιπα. Αντανάκλαση βέβαια 
της τεράστιας ποιότητας των ανθρώπων μας και του τι 

μπορούμε να πετύχουμε εάν υπάρχει σχέδιο, προετοιμασία 
και θεμελιακά πίστη στο ότι μπορούμε να το κατορθώσουμε 
αυτό το οποίο έχουμε φανταστεί.

Και έχει πάρα πολύ ενδιαφέρον εάν δει κανείς σε αυτή 
τη μεγάλη πορεία των ψηφιακών να δει πώς ξεκίνησαν. 
Γιατί δεν ξεκινούν το 2019, ξεκινούν το 2018. Ξεκινούν 
με βούληση του Πρωθυπουργού, τότε αρχηγού της 
αξιωματικής αντιπολίτευσης, του Κυριάκου Μητσοτάκη ο 
οποίος παίρνει μία απόφαση που ξεκινά ουσιαστικά το 2019 
όταν γίνεται Πρωθυπουργός: να καταργήσει το Υπουργείο 
του οποίου ο ίδιος ηγείτο στην κυβέρνηση Σαμαρά. Είναι 
πολύ ενδιαφέρον και συμβολικά να το δει κανείς αυτό. Ο 
Πρωθυπουργός ουσιαστικά επέλεξε να αλλάξει τελείως τη 
δομή της κυβέρνησης φτιάχνοντας ένα Υπουργείο το οποίο 
θα είχε τη δυνατότητα να παίξει ένα συντονιστικό ρόλο στο 
κέντρο.

Το 2018 είχαμε 8,8 εκατομμύρια ψηφιακές συναλλαγές. 
Πρακτικά αυτό σημαίνει ότι κάθε πολίτης, εάν εξαιρέσει 
κανείς τα 
φ ο ρ ο λ ο γ ι κ ά 
που δεν τα 
μετρούσαμε τότε 
στα ψηφιακά, 
εξοικονομούσε 
περίπου μία 
ουρά τον χρόνο. 
Ανακοινώνουμε 
σήμερα ότι η 
επίδοση για το 
2022 ήταν 772 
ε κ α τ ο μ μ ύ ρ ι α 
ψ η φ ι α κ έ ς 
σ υ ν α λ λ α γ έ ς 
– και, εάν 
προσθέσει κανείς 
τις φορολογικές 
σ υ ν α λ λ α γ έ ς 
στις οποίες 
προσμετρήσαμε 
για πρώτη φορά, 
πάμε στο 1,2 
δισεκατομμύρια 
ψ η φ ι α κ έ ς 
συναλλαγές, που 
σημαίνει 1,2 δισεκατομμύρια ουρές που δεν συνέβησαν 
επειδή αυτή η στρατηγική λειτούργησε.

Και όλα αυτά ουσιαστικά έχουν να κάνουν με το τι συνέβη 
μέχρι σήμερα και με το τι έχουμε καταφέρει να πετύχουμε 
μέσα από το gov.gr με τις 1.500 και πλέον υπηρεσίες του. 
Είναι μία πάρα πολύ μεγάλη κρατική μεταρρύθμιση. Το 
gov.gr είναι το νέο πρόσωπο του Κράτους. Είναι μία πολύ 
μεγάλη κατάκτηση που βήμα – βήμα όλοι μαζί χτίζουμε και 
που θα πρέπει να συνεχιστεί μέσα στον χρόνο.

Η ουσία λοιπόν είναι το τι έπεται και το τι έχουμε να 
κάνουμε μετά. Το μέλλον ή το σχεδιάζεις ή το υφίστασαι εάν 
δεν μπορέσεις να συμμετάσχεις στον σχεδιασμό του. Και 
η χώρα θα πρέπει να αποφασίσει τι θα κάνει σε σχέση με  
αυτό. Εάν θα συνεχίσει να παρακολουθεί την αλλαγή να κάνει 
αυτό το διπλό πράγμα το οποίο πέτυχε ο Πρωθυπουργός, 
η κυβέρνησή του, να μιλάμε και να λύνουμε τα προβλήματα 
του χθες ενώ ανταποκρινόμαστε στα διακυβεύματα και στις 
κρίσεις του σήμερα και του αύριο.

Το δίλημμα σήμερα είναι προφανές: είναι εκλογικό, είναι 
μπροστά μας, αφορά κάθε πτυχή της χώρας και έχει να 
κάνει με το ποια θα είναι η ιστορική ανάγνωση αυτού που 
συνέβη.  Θα έχουμε μπροστά μας μία ιστορική καταγραφή 
μίας αναλαμπής; Ή θα μπορούμε να πούμε ότι αυτό που 
συνέβη βασικά ήταν μόνο ο πρόλογος και ότι είμαστε στον 
πυρήνα στο μέσον μίας δεκαετίας που πάει στο 2030 και 
εκεί είναι που η Ελλάδα απελευθέρωσε το σύνολο των 
δυνάμεών της, το σύνολο των δυνατοτήτων της, για να 
μπορέσει να πετύχει ολοένα και περισσότερα πράγματα; 
Ευελπιστώ το ερώτημα αυτό να αποδειχθεί ρητορικό. Και 
νομίζω ότι αυτό το οποίο φαίνεται είναι το ότι οι συμπολίτες 
μας, όλοι εμείς έχουμε πλέον την ωριμότητα όλων όσων 
συνέβησαν τα περασμένα χρόνια, έχουμε τεκμήρια 
επιτυχίας, έχουμε τεκμήρια μεγάλων δυνατοτήτων τα οποία 
έχουμε ως λαός, πρέπει να πιστέψουμε στους εαυτούς μας 
και να συνομιλήσουμε με το μέλλον και όχι με το παρελθόν.

Αυτό που πρέπει να γίνει πλήρως αντιληπτό στους 
πολιτικούς μας αντιπάλους είναι ότι “τα καράβια διοικούνται 
από την πλώρη και όχι από το πίσω μέρος” και οι συνομιλητές 
του παρελθόντος δεν μπορούν να συνομιλήσουν με αυτό 
που έρχεται. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης, η Νέα Δημοκρατία, 
η κυβέρνησή του αφορά το αύριο, συνομιλεί με το αύριο, 
είναι το αύριο και ακριβώς για αυτόν τον λόγο το αύριο μας 
ανήκει», δήλωσε ο Υπουργός.

liberal.gr

ΝΔ: Το ψηφιακό άλμα της Ελλάδας 
Μια από τις μεγαλύτερες μεταρρυθμίσεις του Κράτους
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Στη χριστουγεννιάτικη γιορτή της Ελληνικής Ακαδημίας της Ελληνοκαναδικής Κοινότητας 
York Region παρευρέθηκαν, ο Α. Σερέτης, Ηλίας Δημάκος και Γιώργος Κερογλίδης από 
το Ίδρυμα Ελληνικής Κληρονομιάς (HHF) όπου και παρέδωσαν επιταγή $10.000 για την 
κάλυψη του κόστους των βιβλίων και των τετραδίων εργασίας της Ακαδημίας για το τρέχον 
ακαδημαϊκό έτος! Το HHF με συνέπεια στους στόχους του Ιδρύματος συνεχίζει το έργο του 
στη διατήρηση, προώθηση και προαγωγή της ελληνικής εκπαίδευσης, του πολιτισμού και 
της κληρονομιάς στον Καναδά. Συγχαρητήρια!

Συνεδρίαση του Τμήματος Κυριών και Πολιτιστικών Δραστηριοτήτων της Παμμακεδονικής 
Ομοσπονδίας Καναδά για την οργάνωση των δραστηριοτήτων τους τη νέα χρονιά.

Εθελόντριες της Πρόνοιας της Ελληνικής Κοινότητας Τορόντο με την πρόεδρο κ. Ελένη 
Χριστοφιλοπούλου, τον κ. Νικηφόρο Λαμπίρη,  πρόεδρο των εκκλησιαστικών συμβουλίων, 
μετέφεραν τρόφιμα από την Τράπεζα Τροφίμων της ΕΚΤ στο Hellenic Hope Centre. Η 
διευθύντρια του ιδρύματος  κ. Γεωργία Νομικού τους υποδέχθηκε με αγάπη και χαρά και με 
τις πιο θερμές ευχές για τη νέα χρονιά.

Άρχισαν τα μαθήματα χορού του Χορευτικού Τμήματος για άτομα άνω των 18 της 
Ελληνικής Κοινότητας Τορόντο. Τα μαθήματα παραδίδονται κάθε Πέμπτη και θα διαρκέσουν 
μέχρι και τον Ιούνιο του 2023.

φωτογρΑφικΕσ στιγμΕσ
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Ως ιδιώτης, και όχι ως άλλοτε αρχηγός κράτους, 
οδηγήθηκε σήμερα στην τελευταία του 
κατοικία ο τέως βασιλιάς Κωνσταντίνος, 
με τον επίλογο να πέφτει στο Τατόι και 
αφού είχε προηγηθεί η εξόδιος ακολουθία 
στη Μητρόπολη Αθηνών, παρουσία 
της οικογενείας του και των υψηλών 
προσκεκλημένων.

Μετά το τρισάγιο στον Ιερό Ναό της 
Αναστάσεως στο κτήμα Τατοΐου, το 
φέρετρο με τον τέως βασιλιά Κωνσταντίνο 
οδηγήθηκε από τους γιους του και τα 
εγγόνια του στο σημείο όπου έγινε η ταφή 
του, δίπλα από τα μνήματα των γονέων 
του, όπως ήταν άλλωστε και η τελευταία του 
επιθυμία.

Χιλιάδες Έλληνες, κάθε ηλικίας και φύλου, 
από διάφορα μέρη της χώρας, είπαν το 
«τελευταίο αντίο» στον τελευταίο βασιλιά 
των Ελλήνων, ενώ φόρο τιμής απέτισαν, με 
την παρουσία τους στην κηδεία, τα μέλη 11 
βασιλικών οικογενειών.

Η ημέρα ξεκίνησε με τη μεταφορά της σορού του 
τέως βασιλιά Κωνσταντίνου στο παρεκκλήσι της 
Μητρόπολης, περί τις 6 το πρωί, και ολοκληρώθηκε 
λίγο μετά τις 4 το απόγευμα, με την ταφή στο Τατόι. 
Εκεί, εμφανώς συγκινημένοι, οι γιοι και τα εγγόνια 
του εκτέλεσαν το θλιβερό καθήκον της μεταφοράς 
του φερέτρου του πατέρα και παππού τους από 
τον ναό της Αναστάσεως μέχρι τον τάφο, όπου και 
αναπαύθηκε δίπλα στους προγόνους του.

Η διαδικασία ολοκληρώθηκε, με την ελληνική 
σημαία που σκέπαζε το φέρετρο του τέως βασιλιά 
Κωνσταντίνου να παραδίδεται στη σύζυγό του, Άννα 
Μαρία, η οποία δεν μπόρεσε να συγκρατήσει τα 
δάκρυά της.

Τέως βασιλιάς Κωνσταντίνος: Το τελευταίο αντίο
ΕΛΛΑΔΑ
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κΑΝΑΔΑσ
Καναδάς: Στέλνει 

τεθωρακισμένα στην 
αστυνομία της Αϊτής

Ο καναδικός στρατός παρέδωσε τεθωρακισμένα οχήματα 
στην αστυνομία της Αϊτής χθες Τετάρτη, για να τη βοηθήσει 
να αντιμετωπίσει συμμορίες κακοποιών που λυμαίνονται τη 

χώρα, επιτείνοντας την ανθρωπιστική κρίση, ανακοίνωσε το 
υπουργείο Εξωτερικών του Καναδά.

Καναδικά στρατιωτικά αεροσκάφη έκαναν την παράδοση 
στην πρωτεύουσα Πορτ-ο-Πρενς, διευκρίνισε.

Ο Καναδάς και οι ΗΠΑ ήδη έστειλαν τον Οκτώβριο 
οχήματα, συμπεριλαμβανομένων τεθωρακισμένων, καθώς 
και άλλο υλικό στις αϊτινές αρχές. Τον μήνα εκείνο, η αϊτινή 
κυβέρνηση κάλεσε τη διεθνή κοινότητα να αναπτύξει στο 
κράτος της Καραϊβικής «ειδική ένοπλη δύναμη», για να 
αντιμετωπιστούν οι συμμορίες.

Η Οτάβα εξάλλου επέβαλε κυρώσεις σε πρώην πρόεδρο, 
δυο πρώην πρωθυπουργούς, κοινοβουλευτικούς κι 
επιχειρηματίες στην Αϊτή που κατηγορεί για δεσμούς με το 
οργανωμένο έγκλημα.

Ο καναδός πρωθυπουργός Τζάστιν Τριντό είπε χθες 
Τετάρτη σε δημοσιογράφους πως οι κυρώσεις και η βοήθεια 
της χώρας του και συμμάχων της κάνουν «τη διαφορά».

Μολαταύτα, «έχουμε όλοι επίγνωση πως τα πράγματα 
μπορεί να χειροτερέψουν στην Αϊτή, και γι’ αυτό ο Καναδάς 
και οι εταίροι του, συμπεριλαμβανομένων των ΗΠΑ, 
προετοιμάζονται για διάφορα σενάρια», για την περίπτωση 
που η κατάσταση επιδεινωθεί περαιτέρω, πρόσθεσε.

Ακόμη, επανέλαβε -όπως και προχθές Τρίτη- πως ο 
Καναδάς και οι εταίροι του θα συνεχίσουν να παρέχουν 
βοήθεια μεν, αλλά η κρίση πρέπει να επιλυθεί «από τον ίδιο 
τον αϊτινό λαό».

Πάνοπλες συμμορίες επεκτείνουν συνεχώς τα εδάφη που 
ελέγχουν στην Αϊτή, ειδικά μετά τη δολοφονία το 2021 του 
αϊτινού προέδρου Ζοβενέλ Μοΐζ από ομάδα μισθοφόρων. 
Μεγάλο μέρος της χώρας έχει τεθεί εκτός του ελέγχου του 
κράτους και είναι σχεδόν καθημερινές οι οδομαχίες ανάμεσα 
σε κακοποιούς και την αστυνομία ή ανάμεσα σε συμμορίες.

Τον Σεπτέμβριο, οι συμμορίες επέτειναν την κρίση, 
επιβάλλοντας αποκλεισμό σε τερματικό σταθμό καυσίμων 
για σχεδόν έξι εβδομάδες, παραλύοντας το μεγαλύτερο 
μέρος της οικονομικής δραστηριότητας εν μέσω νέας 
επιδημίας χολέρας.

Ο ΟΗΕ είχε εισηγηθεί τον Οκτώβριο να σταλεί «δύναμη 
ταχείας αντίδρασης» για να βοηθήσει την αϊτινή αστυνομία, 
αποφεύγοντας να κάνει λόγο περί ανάπτυξης κυανόκρανων.

Μέχρι σήμερα, ουδεμία χώρα έχει προσφερθεί να 
αναλάβει πρωτοβουλία για να αναπτυχθεί τέτοια δύναμη, 
εγχείρημα που θα ήταν ιδιαίτερα περίπλοκο.

Frederick Banting: 
«Η ινσουλίνη δεν ανήκει σε 
εμένα, ανήκει στον κόσμο»

Το 1922, μια ομάδα επιστημόνων επισκέφθηκε το Γενικό 
Νοσοκομείο του Τορόντο όπου βρίσκονταν διαβητικά παιδιά 

σε θαλάμους, συχνά 50 ή περισσότερα τη φορά.
Τα περισσότερα από αυτά  ήταν σε κώμα και πέθαιναν 

από διαβητική κετοξέωση. Κάποια έλαβαν θεραπεία με μια 
εξαιρετικά αυστηρή δίαιτα, η οποία αναπόφευκτα οδήγησε 
σε λιμοκτονία.

Αυτά τα παιδιά ουσιαστικά βρίσκονταν εκεί δίχως ελπίδα, 
περιμένοντας  τον θάνατο. Οι επιστήμονες κινήθηκαν 
γρήγορα και προχώρησαν στην ένεση με ένα νέο 
καθαρισμένο εκχύλισμα ινσουλίνης.

Καθώς άρχισαν να κάνουν την ένεση στο τελευταίο παιδί 
που ήταν σε κώμα, το πρώτο που του έγινε η ένεση άρχισε 
να ξυπνά.

Στη συνέχεια, ένα ένα, όλα τα παιδιά ξύπνησαν από το 
διαβητικό κώμα τους. Ένα δωμάτιο που ήταν γεμάτο θάνατο 
και κατήφεια, έγινε ξαφνικά τόπος χαράς και ελπίδας.

Στις αρχές της δεκαετίας του 1920, ο Frederick Banting 
και ο Charles Best ανακάλυψαν την ινσουλίνη υπό τον John 
Macleod στο Πανεπιστήμιο του Τορόντο. Με τη βοήθεια 
του James Collip, η ινσουλίνη καθαρίστηκε, καθιστώντας 
τη διαθέσιμη για την επιτυχή θεραπεία του διαβήτη. Τόσο 
ο Banting όσο και ο Macleod κέρδισαν βραβεία Νόμπελ για 
το έργο τους το 1923.

Την ίδια χρονιά, οι Banting, Collip και Best αποφάσισαν 
να πουλήσουν το δίπλωμα ευρεσιτεχνίας της ινσουλίνης 
στο Πανεπιστήμιο του Τορόντο για 1 δολλάριο. Ο Bant-
ing συνέχισε λέγοντας: «Η ινσουλίνη δεν ανήκει σε εμένα, 
ανήκει στον κόσμο».

Ο άνδρας που σχεδιάζει 
να ανοίξει μαγαζί που 

θα πουλάει ηρωίνη, κρακ 
και μεθαμφεταμίνη

Ένας άνδρας από το Βανκούβερ σχεδιάζει να ανοίξει 
το πρώτο μαγαζί στον Καναδά που θα πουλάει ηρωίνη, 
κοκαΐνη, μεθαμφεταμίνη, ΜDMA και άλλα ναρκωτικά για να 
βοηθήσει να περιοριστεί ο αυξανόμενος αριθμός θανάτων 
λόγω της κρίσης υπερβολικών δόσεων. 

Ο 51χρονος Jerry Martin θέλει να ανοίξει ένα μαγαζί 
στα τέλη Ιανουαρίου, όταν θα αρχίσει να εφαρμόζεται 
η νέα πολιτική της Βρετανικής Κολομβίας για την 
αποποινικοποίηση των ναρκωτικών. Το πιλοτικό πρότζεκτ, 
που θα κρατήσει τρία χρόνια, θα σημαίνει ότι δεν είναι πια 
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265 Ellesmere Road Scarborough ON M1R 4E4
Απολαυστικές γεύσεις που γλυκαίνουν τη ζωή σας !!!

Στη διάθεση σας και αυθεντικός χαλβάς Φαρσάλων για μοναδικές γεύσεις!!!

KΑΝΑΔΑσ
παράνομο να έχεις μέχρι 2,5 γραμμάρια οπιοειδών, κρακ 
και σκόνης κοκαΐνης, μεθαμφεταμίνης και MDMA.

H πώληση των ναρκωτικών θα συνεχίσει να είναι 
παράνομη. Αλλά ο Martin, πρώην χρήστης κοκαΐνης, 
πιστεύει ότι η προμήθεια ελεγμένων ναρκωτικών θα σώσει 
τις ζωές των χρηστών.

«Πριν από δυο μήνες έχασε τον αδερφό μου, στο 
Χάστινγκς. Πήγε για να αγοράσει ναρκωτικά και δεν γύρισε», 
λέει ο Μartin αναφερόμενος σε έναν δρόμο στην ανατολική 
πλευρά του κεντρικού Βανκούβερ που είναι γνωστός ως το 
επίκεντρο της κρίσης υπερβολικών δόσεων στον Καναδά. 
«Κάθε μέρα που το μαγαζί δεν είναι ανοιχτό, πεθαίνουν 
άνθρωποι. Πρέπει να βιαστώ».

Ο Martin, που είχε ένα μαγαζί που πούλαγε χόρτο 
στο Γουάιτγουντ, του Σασκατούν, θέλει να ονομάσει το 
καινούργιο μαγαζί The Drugs Store. Λέει ότι θα κρατάει 
τα κόστη ίδια ή λίγο πιο υψηλά από τις τιμές του δρόμου, 
επειδή δεν θέλει να υπονομεύσει τους ντίλερ της περιοχής, 
πράγμα που θα μπορούσε να είναι επικίνδυνο. Επίσης 
λέει ότι θα έχει μια ελάχιστη ποσότητα στο μαγαζί για να 
αποφύγει τις ληστείες και θα πουλάει μαξ 2,5 γραμμάρια 
στο άτομο, σύμφωνα με τον νόμο αποποινικοποίησης. 

«Έχω πάρει ήδη αλεξίσφαιρα γιλέκα», λέει και 
συμπληρώνει ότι θα βάλει αλεξίσφαιρη τζαμαρία και 
σεκιούριτι. Οι υπάλληλοι ίσως φοράνε μάσκα για λόγους 
ανωνυμίας.

Ο Martin λέει ότι έχει ήδη πηγές για διάφορα ναρκωτικά, 
αν και του πήρε έναν χρόνο να βρει προμηθευτή ηρωίνης 
επειδή τα οπιοειδή σχεδόν έχουν αντικατασταθεί τελείως 
από φαιντανύλη. Λέει ότι ακόμα δεν ξέρει αν πρέπει να 
πουλάει φαιντανύλη, γιατί θέλει να βοηθήσει τον κόσμο να 
την κόψει. Σκοπεύει να ελέγχει όλα τα ναρκωτικά στο “Get 
Your Drugs Tested”, μια δωρεάν υπηρεσία στην ανατολική 
πλευρά του κέντρου που εντοπίζει τι υπάρχει μέσα στα 
ναρκωτικά με ένα μηχάνημα που χρησιμοποιεί λέιζερ.

«Εν μέρει το σχέδιο μου είναι να ότι όταν πάνε να 
αγοράσουν κάτι θα τους μάθουμε πώς να το κόψουν», λέει. 
Σύμφωνα με το επιχειρηματικό του πλάνο, που έχει δει το 
VICE, θα πουλάει μόνο σε άτομα 18 και άνω.

«Το Drugs Store θα παρέχει στους πελάτες αξιόπιστη 
πρόσβαση σε ασφαλή, ελεγμένα ναρκωτικά, είδη μείωσης 
βλάβης όπως αχρησιμοποίητες αποστειρωμένες βελόνες, 
πίπες κ.λπ και πληροφορίες», λέει το επιχειρηματικό 
πλάνο, συμπληρώνοντας ότι το μαγαζί θα βρίσκεται στην 
ανατολική πλευρά του κέντρου «όπου η χρήση είναι μεγάλη 
και αγοράζονται τα περισσότερα ναρκωτικά».

«Κάθε μέρα που δεν έχει ανοίξει το μαγαζί, 
πεθαίνει κόσμος. Πρέπει να βιαστώ».

Από τότε που η κυβέρνηση της Βρετανικής Κολομβίας 
κήρυξε την κρίση των οπιοειδών κρίση δημόσιας υγείας 
το 2016, πάνω από 10.000 άνθρωποι έχουν πεθάνει από 
υπερβολική δόση. Είναι η βασική αιτία αφύσικου θανάτου 
στην περιοχή. Όπως στις ΗΠΑ, οι θάνατοι είναι κατά βάση 
από το συνθετικό οπιοειδές φαιντανύλη. Αλλά όπως έγραψε 
το VICE πέρσι, ακόμα και η φαιντανύλη επιμολύνεται με 
δυνατές βενζοδιαζεπίνες και ηρεμιστικά, προκαλώντας 

παρατεταμένη υπερβολική δόση και αφήνοντας τους 
χρηστές ευάλωτους σε ληστείες και σεξουαλική βία.

Υπάρχουν κλινικές στο Βανκούβερ που προσφέρουν 
συνταγογραφημένη ηρωίνη και φαιντανύλη σε χρήστες, και 
ακτιβιστές πιέζουν για ευρύτερη πρόσβαση. Μία ομάδα, η 
Drug User Liberation Front, επανειλημμένως δίνει ηρωίνη, 
κόκα και μεθαμφεταμίνη ως μορφή διαμαρτυρίας. Με τη 
στήριξη της πόλης, η ομάδα συνεργάστηκε με το Vancou-
ver Area Network of Drug Users για να ζητήσει από την 
ομοσπονδιακή κυβέρνηση εξαίρεση ώστε να λειτουργεί 
μια συνδρομητική λέσχη για την αγορά ναρκωτικών αλλά 
απορρίφθηκε.

Ο Martin  λέει ότι αν προσφέρει στον κόσμο ένα μαγαζί 
όπου θα μπορεί να αγοράζει ναρκωτικά θα είναι λιγότερο 
ευάλωτοι σε καταστάσεις εκμετάλλευσης, ιδίως οι γυναίκες. 
Ελπίζει ότι μπορεί να προσφέρει και ντελίβερι και σχεδιάζει 
να ονομάσει το ευρύτερο επιχειρηματικό του εγχείρημα 
Safe Supply Project.  

Στην ερώτηση αν φοβάται ότι μπορεί αν τον συλλάβουν 
απάντησε «αυτό είναι το νόημα». Μαζί με τον δικηγόρο του, 
Paul Lewin, σκοπεύουν να προχωρήσουν σε αμφισβήτηση 
του συντάγματος αν του ασκηθεί ποινική δίωξη.

«Αν ο κύριος Martin κατηγορηθεί για την πώληση 

ελεγχόμενων ουσιών, σκοπεύει να αμφισβητήσει τη 
συνταγματικότητα αυτών των νόμων», έγραψε ο Lewin 
σε επιστολή που στόχο είχε να κατευνάσει τις ανησυχίες 
των πιθανών ιδιοκτητών και συνεργατών του Martin. 
«Θα ισχυριζόταν ότι οι νόμοι που εμποδίζουν μια ασφαλή 
προμήθεια και οδηγούν σε θάνατο από δηλητηρίαση 
αντιβαίνουν στην Παράγραφο 7 της Χάρτας των 
Δικαιωμάτων και Ελευθεριών και πρέπει να απορριφθούν». 

H Παράγραφος 7 της Χάρτας δηλώνει ότι όλοι οι 
Καναδοί έχουν το δικαίωμα στη ζωή, την ελευθερία, την 
ατομική ασφάλεια και το δικαίωμα να μην τη στερούνται 
παρά μόνο σύμφωνα με τις αρχές της θεμελιώδους 
δικαιοσύνης. Αμφισβητήσεις της Παραγράφου 7 αμφισβητεί 
χρησιμοποιήθηκαν για το επιτυχημένη απόρριψη νόμων 
που απαγορεύουν την ιατρική κάνναβη στον Καναδά.

Η προθυμία του Martin να ρισκάρει τη σύλληψη για να 
παρέχει ασφαλή ναρκωτικά προέρχεται από προσωπική 
εμπειρία. Άρχισε τα ναρκωτικά στα 14. Στα 15 ήταν 
αλκοολικός κι έκανε χρήση ενδοφλέβιας κόκας. Έπειτα 
πέρασε 15 χρόνια χωρίς σπίτι, μεταξύ Λάνγκλεϊ, Βρετανικής 
Κολομβίας, Οσάβα, Οντάριο και άλλες καναδικές πόλεις.

Πέρσι ένα από τα ετεροθεαλή αδέρφια του, ο Gord Ren-
nie, συμμετείχε στο ντοκιμαντέρ “Beyond Fentanyl”, του 
VICE News Tonight, για την άνοδο ναρκωτικών όπως benzo 
dope, ενός συνδυασμού φαιντανύλης και βενζοδιαζεπινών. 
Πριν την προβολή του ντοκιμαντέρ, ο Rennie πέθανε από 
υπερβολική δόση. Βρέθηκε κάτω από μια γέφυρα.

Ο Martin είπε στο VICE News ότι νιώθει ένοχος για τον 
θάνατο του αδερφού του και εν μέρει αυτό τον παρακινεί να 
ανοίξει το μαγαζί.

«Μου είχε τηλεφωνήσει η μαμά μου μια-δυο μέρες πριν 
τον βρουν νεκρό, για να μου πει ότι είχε βγει από τη φυλακή 
αλλά δεν τον πήρα ούτε του ζήτησα να μείνει μαζί μου γιατί 
σκέφτηκα εγωιστικά και φοβόμουν ότι θα μου έκλεβε τα 
πάντα λόγω του εθισμού του. Έπρεπε να του δείξω αγάπη 
ό,τι κι αν συνέβαινε και να του είχα δώσει ένα ασφαλές 
μέρος και κυρίως ασφαλή ναρκωτικά».

Ο Martin λέει ότι χρειάζεται τουλάχιστον 50.000 με 
100.000 δολάρια για να ξεκινήσει την επιχείρηση - ή 
$500.000 αν θέλει να αγοράσει έναν χώρο που ελπίζει 
να αποφύγει νοικιάζοντας. Λέει ότι σκοπεύει να ξεκινήσει 
εκστρατεία crowdfunding για να καλύψει τα κόστη.

Ιδανικά, θα ήθελε να νοικιάσει στην ανατολική πλευρά 
του κέντρου αλλά δυσκολεύεται να βρει χώρο γιατί έχει κακή 
πιστοληπτική αξιολόγηση λόγω των δικαστικών διαμαχών 
που είχε για το κατάστημα χόρτου. Σκέφτεται να αγοράσει 
ένα τροχόσπιτο που μπορεί να λειτουργεί ως κινητό 
κατάστημα μέχρι να βρει έναν πιο μόνιμο χώρο.
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ΑΣΠΑΣΙΑ ΚΟΥΡΤΕΣΙΩΤΗ

Η ΣΤΗΛΗ ΑΥΤΗ ΕΙΝΑΙ 
ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΤΗΣ 
LEXI WRITERS

Μια λέξη μόνο φτάνει ν’ αλλάξει τα 
πάντα! Ο συνδυασμός των λέξεων 
στον προφορικό ή στο γραπτό 
λόγο μπορεί να γίνει κάτι πολύ 
συνηθισμένο ή ένα εκπληκτικό 
έργο τέχνης. Εμείς στη Lexi Writ-
ers μπορούμε να συνεργαστούμε 
μαζί σας και να δημιουργήσουμε 
ένα αριστούργημα γιατί αγαπάμε 
τις λέξεις. Αναλαμβάνουμε κάθε τι 
που θέλετε να γράψετε, να πείτε, ή 
να μεταφράσετε. Εμπιστευθείτε μας, 
είτε πρόκειται για μια ομιλία σε μια 
σημαντική στιγμή της ζωής και της 
καριέρας σας, μια επαγγελματική 
επιστολή ή το βιογραφικό σας.
Επικοινωνήστε μαζί μας στο 
lexiwriters@gmail.com

LEXIWRITERS

Εξηγήσεις καλείται να δώσει ενώπιον 
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου 

η πρόεδρος της Κομισιόν Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν

Τα μέλη της κοινοβουλευτικής 
επιτροπής για την Covid-19 της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης ζήτησαν 
περισσότερη διαφάνεια στις 
αποφάσεις της ΕΕ, αναφορικά με την 
τρίτη και μεγαλύτερη σύμβαση για την 
προμήθεια εμβολίων, αλλά και για τα 
γραπτά μηνύματα που αντάλλαξε η 
πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής 
με τον διευθύνοντα σύμβολο της Pfiz-
er, Άλμπερτ Μπουρλά πριν το κλείσιμο 
των συμβάσεων.

Μέχρι στιγμής ούτε η Ευρωπαία 
διαμεσολαβήτρια, ούτε το Ευρωπαϊκό 
Ελεγκτικό Συνέδριο κατάφεραν να 

εξετάσουν τις εν λόγω συμβάσεις, ενώ 
η Ευρωπαϊκή Εισαγγελία, η οποία 
είναι οπλισμένη με νομικές εξουσίες 
που στερούνται οι άλλες υπηρεσίες 
εποπτείας, έχει ξεκινήσει έρευνα 
για τις συμβάσεις εμβολίων, χωρίς 
να αναφέρει εάν η Πρόεδρος της 
Επιτροπής αποτελεί στόχο.

Ωστόσο, σύμφωνα με τον κανονισμό 
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, μόνο η 
πρόεδρος του Κοινοβουλίου Ρομπέρτα 
Μετσόλα μπορεί να απευθύνει 
επίσημη πρόσκληση στην Ούρσουλα 
φον ντερ Λάιεν και η πρόσκληση 
αυτή δεν έχει φτάσει ακόμα στην 

Κομισιόν. Αναμένεται να δούμε εάν 
τελικά θα συμμορφωθεί με το αίτημα 
των ευρωβουλευτών να καλέσει την 
φον ντερ Λάιεν σε ακρόαση, ή εάν θα 
προσπαθήσει να το αποφύγει αφού 
και οι δύο ανήκουν στον ίδιο πολιτικό 
χώρο, το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόμμα.

Το θέμα των συμβάσεων 
για την παραλαβή εμβολίων 
ξεκίνησε πέρσι την Άνοιξη, όταν η 
αμερικανική εφημερίδα New York 
Times αποκάλυψε ότι η πρόεδρος 
της Επιτροπής και ο διευθύνων 
σύμβουλος της Pfizer είχαν 
διαπραγματευτεί μέσω «κλήσεων 
και μηνυμάτων» την προμήθεια 
1,8 δισεκατομμυρίων δόσεων του 
εμβολίου κατά της Covid -19.

Η Κομισιόν δεν έδωσε καμία 
διευκρίνιση σχετικά με τα μηνύματα, 
κάτι που ανάγκασε την Ευρωπαία 
Διαμεσολαβήτρια, Έμιλυ Ο’ Ρέιλι, να 
ζητήσει πρόσβαση στις εμπιστευτικές 
αυτές συνομιλίες.

Στα τέλη Ιουνίου, η Επιτροπή 
δήλωσε ότι δεν μπορεί να 
εντοπίσει τα γραπτά μηνύματα που 
αντάλλαξαν η πρόεδρος φον ντερ 
Λάιεν και ο διευθύνων σύμβουλος 
της αμερικανικής φαρμακευτικής 
εταιρείας Pfizer Αλβέρτος Μπουρλά. 
Ο τελευταίος μάλιστα αρνήθηκε να 
παραβρεθεί σε ακρόαση ενώπιον της 
κοινοβουλευτικής επιτροπής Covid-19 
από την οποία είχε προσκληθεί. Η 
απόφαση αυτή έχει εξοργίσει αρκετούς 
ευρωβουλευτές, οι οποίοι εξετάζουν 
το ενδεχόμενο να απαγορεύσουν 
την πρόσβαση στο Ευρωπαϊκό 
Κοινοβούλιο όλων των εκπροσώπων 
της Pfizer.

Prime Waterfront Property for Sale
Fantastic prime waterfront property, ideal for sea lovers or investors, in a magnifi-

cent, green area of the North Evia, Greece. The 340 sq.m. multi-family home 
is built on three levels, on a plot of 600 sq.m. and has 6 bedrooms, 5 baths, 
3 spacious kitchens and an open living-dining room completed with a cosy 
fireplace and a bar.

The exterior areas consist of terraces, a built-in barbecue oven, dining and 
storage areas that facilitate all summer activities and offer unforgettable expe-
riences in a an outstanding natural beauty landscape with a backdrop of the 
sea. A unique pier of 200 sqm. can provide access to shipping and entertain-
ment like in a seaside resort.

Bonus: Included in the price is a separate one acre plot with drilling, where 
110 sq.m. can be built. This property is ideal for nature lovers and investors 
who would like to combine an amazing lifestyle with great business profits. 
The area is opposite to famous Lichadonisia, a group of exotic islands with 
turquoise waters and its suitable for relaxation, tranquility, swimming, fishing, 
hiking in the green pine forests, and delicious food in the traditional taverns, 
cafes and shopping. Evia is a great destination for vacation, offering the feel-
ing of an island in just an hour drive from Athens.

For more information please call 
690 792 9711 or email: aspasia22@live.com

ΓΙΑ ΤΙΣ ΣΥΜΒΑΣΕΙΣ ΠΟΥ ΥΠΕΓΡΑΨΕ Η ΚΟΜΙΣΙΟΝ ΜΕ ΤΗΝ ΦΑΡΜΑΚΕΥΤΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ PFIZER

Στον απόηχο 
του σκανδάλου 
Qatargate, ένα 
νέο σκάνδαλο 
ετοιμάζεται να 
ξεσπάσει στην 
Ευρωπαϊκή 
Ένωση

Οι βοηθοί της Von der Leyen 
επικρίνονται έντονα στην απόφαση 
της Ο’ Ρέιλι, για τον χειρισμό 
των αιτημάτων δημοσίευσης των 
μηνυμάτων που στάλθηκαν κατά τη 
διάρκεια των διαπραγματεύσεων για 
την αγορά εμβολίων.

Η Επιτροπή ισχυρίστηκε αρχικά ότι 
μετά από ενδελεχή έρευνα δεν είχε 
“εντοπίσει” κανένα γραπτό μήνυμα 
μεταξύ της Von der Leyen και του 
Albert Bourla, η εταιρεία του οποίου 
προβλέπει έσοδα 36 δισεκατομμυρίων 
δολαρίων (26 δισεκατομμυρίων λιρών) 
από τις πωλήσεις εμβολίων κατά το 
τρέχον οικονομικό έτος.
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Η Βρετανική κυβέρνηση 
υπογράφει μνημόνιο 
συνεργασίας με την 

BioNTech επιταχύνοντας 
τις δοκιμές εμβολίων 
κατά του καρκίνου.

Μία ιστορική συμφωνία κατάφερε να 
υπογράψει η Κυβέρνηση της Βρετανίας 
με κορυφαία βιοφαρμακευτική εταιρεία 
προκειμένου να επιταχυνθούν οι δοκιμές 
των εμβολίων για τον καρκίνο και για 
ευρύτερες ασθένειες.

Το μνημόνιο συνεργασίας υπεγράφη στις 
6 Ιανουαρίου, σύμφωνα με ανακοίνωση της 
Βρετανικής Κυβέρνησης, από τον υπουργό 
Υγείας και Κοινωνικής Φροντίδας Steve Bar-
clay και την εταιρεία BioNTech με έδρα τη 
Γερμανία, η οποία στο παρελθόν ανέπτυξε 
το κορυφαίο παγκοσμίως εμβόλιο του 
κοροναϊού με την Pfizer.

Πώς θα έχουν πρόσβαση 
οι ασθενείς στις δοκιμές

Βάσει της συμφωνίας, οι ασθενείς με 
καρκίνο θα έχουν έγκαιρη πρόσβαση σε 
δοκιμές που διερευνούν εξατομικευμένες 
θεραπείες με mRNA, όπως τα εμβόλια κατά 
του καρκίνου. Κανένας καρκίνος δεν είναι 
ίδιος και τα εμβόλια mRNA θα περιέχουν 
ένα γενετικό σχέδιο για να δίνουν την οδηγία 
στο ανοσοποιητικό σύστημα να επιτεθεί στα 
καρκινικά κύτταρα.

Η πρόσβαση στις δοκιμές θα γίνει μέσω 
του Cancer Vaccine Launch Pad, το οποίο 
αναπτύσσεται από το NHS England και 
το Genomics England. Το launch pad θα 
βοηθήσει στον ταχύτερο εντοπισμό μεγάλου 
αριθμού καρκινοπαθών που θα μπορούσαν 
να είναι επιλέξιμοι για τις δοκιμές και θα 
διερευνήσει πιθανά εμβόλια για πολλούς 
τύπους καρκίνου. Οι δοκιμές για καινοτόμες 
θεραπείες θα μπορούσαν να ξεκινήσουν 
ήδη από το φθινόπωρο του 2023.

Η σύμπραξη θα έχει ως στόχο να 
βοηθήσει ασθενείς με καρκίνο σε πρώιμο 
και προχωρημένο στάδιο. Εάν αναπτυχθούν 
με επιτυχία, τα εμβόλια για τον καρκίνο θα 
μπορούσαν να αποτελέσουν μέρος της 
συνήθους θεραπείας.

Ο υπουργός Υγείας και Κοινωνικής 
Φροντίδας, Steve Barclay, δήλωσε 
σχετικά:

«Μόλις εντοπιστεί ο καρκίνος, πρέπει να 
διασφαλίσουμε ότι οι καλύτερες δυνατές 
θεραπείες είναι διαθέσιμες το συντομότερο 
δυνατό, μεταξύ άλλων για τον καρκίνο του 
μαστού, του πνεύμονα και του παγκρέατος.

Η BioNTech ηγήθηκε παγκοσμίως με ένα 
εμβόλιο κατά του κοροναϊού και μοιράζεται 
τη δέσμευσή μας για επιστημονική πρόοδο, 
καινοτομία και επιστημονική τεχνολογία 
αιχμής, γεγονός που τους καθιστά ιδανικούς 
εταίρους για μια συμφωνία συνεργασίας σε 
εμβόλια κατά του καρκίνου.

Αυτή η συνεργασία θα σημαίνει ότι, 

ήδη από τον Σεπτέμβριο, οι ασθενείς 
μας θα είναι από τους πρώτους που θα 
συμμετάσχουν σε δοκιμές και δοκιμές για 
την παροχή στοχευμένων, εξατομικευμένων 
θεραπειών και θεραπειών ακριβείας με τη 
χρήση νέων μετασχηματιστικών θεραπειών, 
ώστε να αντιμετωπίσουν τόσο τον 
υπάρχοντα καρκίνο όσο και να βοηθήσουν 
να σταματήσει η επανεμφάνισή του.

Η συμφωνία αυτή βασίζεται στην 
υπόσχεση αυτής της κυβέρνησης να 
αυξήσει τις δαπάνες για έρευνα και 
ανάπτυξη σε 20 δισεκατομμύρια λίρες 
ετησίως και αποδεικνύει ότι το Ηνωμένο 
Βασίλειο παραμένει ένα από τα πιο 
ελκυστικά μέρη στον κόσμο για καινοτόμες 
εταιρείες που επενδύουν στην έρευνα, 
δοκιμάζουν νέες θεραπείες και θεραπεύουν 
αποτελεσματικότερα τους ασθενείς.»

Ο υπουργός Υγείας και Δευτεροβάθμιας 
Φροντίδας, Will Quince, δήλωσε:

«Η διάγνωση του καρκίνου μπορεί να 
είναι αποκαρδιωτική για τους ασθενείς και 
τις οικογένειές τους. Η σύμπραξη αυτή 
αντιπροσωπεύει ένα τεράστιο άλμα προς 
την επίτευξη καλύτερων αποτελεσμάτων 
για τους ασθενείς.

Η BioNTech έχει αποδεδειγμένο και 
διακεκριμένο ιστορικό στην τεχνολογία 
εμβολίων και συνέβαλε σημαντικά στην 
ανάπτυξη του εμβολίου κατά του COVID-19. 
Η σύμπραξη αυτή έχει τώρα τη δυνατότητα 
να αναπτύξει την έρευνα που θα οδηγήσει 
σε θεραπείες για τον καρκίνο, οι οποίες θα 
μπορούσαν να σώσουν ζωές.»

Ο καθηγητής Uğur Şahin, διευθύνων 
σύμβουλος και συνιδρυτής της BioN-
Tech, δήλωσε:

«Το Ηνωμένο Βασίλειο παρήγαγε με 
επιτυχία τα εμβόλια κατά του κοροναϊού, 
τόσο γρήγορα, επειδή η Εθνική Υπηρεσία 
Υγείας, η ακαδημαϊκή κοινότητα, οι αρχές 
και ο ιδιωτικός τομέας συνεργάστηκαν με 
υποδειγματικό τρόπο.

Η συμφωνία αυτή είναι αποτέλεσμα 
των διδαγμάτων που αντλήθηκαν από την 
πανδημία. Η ανάπτυξη φαρμάκων μπορεί 
να επιταχυνθεί χωρίς περικοπές, αν όλοι 
συνεργάζονται απρόσκοπτα για τον ίδιο 
στόχο. Η σημερινή συμφωνία δείχνει ότι 
δεσμευόμαστε να κάνουμε το ίδιο για τους 
καρκινοπαθείς.

Στόχος μας είναι να επιταχύνουμε την 
ανάπτυξη ανοσοθεραπειών και εμβολίων 
χρησιμοποιώντας τεχνολογίες που 
ερευνούμε για πάνω από 20 χρόνια. Η 
συνεργασία θα καλύψει διάφορους τύπους 
καρκίνου και μολυσματικών ασθενειών 
που επηρεάζουν συλλογικά εκατοντάδες 
εκατομμύρια ανθρώπους παγκοσμίως.

Εάν είναι επιτυχής, η συνεργασία 
αυτή έχει τη δυνατότητα να βελτιώσει 
τα αποτελέσματα για τους ασθενείς 
και να παρέχει έγκαιρη πρόσβαση στις 
ανοσοθεραπείς μας για τον καρκίνο, 
καθώς και σε καινοτόμα εμβόλια κατά των 
λοιμωδών νοσημάτων – στο Ηνωμένο 
Βασίλειο και παγκοσμίως.»

tanea.gr

Επανάσταση κατά του 
καρκίνου: Θα νικήσουμε 
την ασθένεια ως το 2030;
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π. Λίβυοςπ. Λίβυος

ΘρΗσκΕιΑ

Από μικρό παιδί έχω 
παλέψει με άγχος, κρίσεις 
πανικού και φοβίες. Ναι 
είναι φρικτές όλες αυτές 
οι εμπειρίες. Μιλάμε για 
οριακό πόνο ψυχής και 
καταστάσεις που πολλές 
φορές σε φτάνουν στην 
κόλαση της απόγνωσης. 
Όμως από την άλλη δε μπορώ να κρύψω ότι αυτές οι 
δύσκολες εμπειρίες υπήρξαν και οι πιο μεγάλοι δάσκαλοι 
μου.

Εάν κάτι έμαθα το χρωστώ σε εκείνες κι ας με 
πλήγωσαν.

Δεν ξέρω εάν διαφορετικά θα μπορούσα να 
απολαύσω και να χαρώ τα απλά και απέριττα.

Τα λίγα που γίνονται πολλά, το καθημερινό που κρύβει 
μέσα του όλη την γιορτή του σύμπαντος.

Εάν δίχως 
αυτό τον πόνο 
θα μπορούσα 
να βλέπω την 
Παρουσία του 
Θεού παντού, 
στα πάντα, 
στους πάντες 
ακόμη και 
εκεί που δεν 
φαίνεται τίποτα 
να τον θυμίζει.

Είναι μέσα 
στο πόνο που 
κάποια στιγμή, 
ίσως στην άκρη 

του γκρεμού, ένα χέρι απλώνεται και σε τραβάει, ένα 
φως σε μεταμορφώνει, μια αγκαλιά σε ξεκουράζει για 
πρώτη φορά στην ζωή σου.

Σε όσες αγκαλιές κι αν κοιμηθείς καμία δεν είναι σαν 
αυτή. Θαλπωρή, ησυχία, γαλήνη και ηρεμία. Αίσθηση 
έστω και για λίγο του απόλυτου.

Εάν έστω για λίγο γεύθηκες την αληθινή σχέση, την 
πραγματική αγάπη, την αληθινή φύση μας εκεί βαθιά 
στο κήπο της καρδιάς, στο βυθό της θάλασσας μας, δεν 
αντέχεις καμία επιφανειακότητα.

Όποιος έστω και για μια στιγμή άγγιξε τον παράδεισο 
όλα τα άλλα του φαίνονται κόλαση.

Έστω και για μια στιγμή εάν περπάτησε ο Θεός μέσα 
σου, ποτέ δεν θα πάψεις να ακούς τα βήματα Του. Θα 
τρέχεις πάντα πίσω Του φωνάζοντας όλο και πιο δυνατά 
«Κύριε μην φεύγεις, κράτα με γιατί με χάνεις…».

Αυτά τα βήματα όμως δεν ξέρω πως και γιατί, τα 
ακούς μονάχα στην κόλαση όταν ζητάς με λυγμούς τον 
παράδεισο. Μη με ρωτάς να σου το εξηγήσω. Απλά δεν 
ξέρω. Υπέθεσα πολλά διάβασα αλλά τόσα μα απάντηση 
δεν ένιωσα να πήρα. Ένα γνωρίζω καλά ότι στην  
τελευταία ανάσα, στην ύστερη κραυγή που στέγνωνε 
τα σωθικά μου ακούστηκε φωνή «ΖΗΣΕ…». Τότε 
σηκώνεσαι και ζεις.

Ζείς οχι γιατί πήρες κάποια απάντηση που να 
ικανοποιεί το μυαλό σου αλλά γιατί ήρθε μια αίσθηση να 
γεμίσει το κενό σου. 

Μια παρουσία είναι η απάντηση και όχι μια ακόμη 
ερμηνεία.

Η καρδιά γεμίζει απαντήσεις όταν ο νους αδειάσει από 
ερωτήσεις.

Δεν μπορώ να σου απαντήσω αλλά να σε αγαπήσω.
Δεν μπορώ να σου εξηγήσω αλλά να σε φιλήσω.
Δεν μπορώ να σε ορίσω, να σε εξηγήσω, αλλά μπορώ 

να σε πιστέψω και εμπιστευτώ.
Κανείς λόγος δεν είναι αρκετός όταν λείπει αυτός που 

αγαπάς. Γιατί δεν πονάει το γιατί αλλά η απουσία του 
άλλου.

Οπότε προς όλους εσάς, εμάς που παλεύουμε με 
άγχος, φοβίες, πανικούς, θλίψεις και γενικά νευρώσεις, 
μην απογοητεύεστε. Μην απελπίζεστε. Όσο κι εάν αργεί 
πάντα ξημερώνει. Τι χρειάζεται;

-Αποδοχή
-Αγάπη στον εαυτό μας
-Μοίρασμα – επικοινωνία
-Δημιουργία – έκφραση- σύνδεση
-Ψυχοθεραπεία
-Φάρμακα εάν το κρίνει ο γιατρός
-Εμπειρική αποδοχή ότι μέσα από τα τραύματα μας 

δουλεύει ο Θεός.
-Ότι παρά τα βάσανα μας μπορούμε να σταθούμε 

πάνω από τις πληγές μας και να είμαστε ευγνώμονες.

π. Λίβυος
ομορφΑ ΝΕΑ

Άλλος ένας λαμπρός 
νέος επιστήμονας 
από τη χώρα μας και 
συγκεκριμένα από την 
ιατρική σχολή της Κρήτης 
διαπρέπει στο εξωτερικό 
στον τομέα του.

Ποιος είναι ο νεαρός
Έκανε έρευνα για την πρόβλεψη 

κινδύνου αιφνίδιου θανάτου 
σε ασθενείς με αρρυθμιογόνο 
μυοκαρδιοπάθεια –αυξημένο κίνδυνο 
αντιμετωπίζουν οι ασθενείς που φέρουν ένα συγκεκριμένο 
γονίδιο – και πήρε το βραβείο καλύτερου νέου Ευρωπαίου 
καρδιολόγου ερευνητή για πρωτότυπη έρευνα και 
επιστημονική Αριστεία στο πανευρωπαϊκό καρδιολογικό 
συνέδριο του 2022!

Ο Άλεξ Πρωτονοτάριος γεννήθηκε και μεγάλωσε στην 
Ελλάδα στο νησί της Νάξου από γονείς γιατρούς που 
του μετέδωσαν την αγάπη τους για την επιστήμη και 
πήρε το πτυχίο ιατρικής από το Πανεπιστήμιο Κρήτης, 
πριν μετακομίσει στο Ηνωμένο Βασίλειο το 2015 για να 
εργαστεί ως γιατρός.

Από το 2017, ασχολείται ως ερευνητής πλήρους 
απασχόλησης με τον καθηγητή Perry Elliot στο University 
College London (UCL) και στο St Bartholomew’s Hospital 
στο Λονδίνο.

Στο Συνέδριο της ESC 2022, έλαβε το βραβείο Young 
Investigator in Clinical Cardiology για πρωτότυπη έρευνα 
και επιστημονική αριστεία για την εργασία του σχετικά με 
την κληρονομική μυοκαρδιοπάθεια.

Η συνέντευξη
Ερευνώ την αρρυθμιογόνο μυοκαρδιοπάθεια της 

δεξιάς κοιλίας ή ARVC από το 2013. Είναι μια σχετικά 
σπάνια γενετική νόσος του καρδιακού μυός που οι 
περισσότεροι άνθρωποι γνωρίζουν ως κοινή αιτία 
αιφνίδιου θανάτου σε φαινομενικά κατάλληλα νεαρά άτομα 
που συχνά πεθαίνουν απροσδόκητα κατά τη διάρκεια 
αθλητικών δραστηριοτήτων. Το ενδιαφέρον μου ήταν 
πάντα η αναζήτηση τρόπων πρόβλεψης του κινδύνου 
αιφνίδιου θανάτου σε ασθενείς με ARVC. Η εργασία που 
παρουσίασα στο συνέδριο της ESC και δημοσίευσα στο 
EHJ ήταν μια σχετικά μεγάλη μελέτη με περισσότερους 
από 500 ασθενείς από 17 κέντρα, και αυτός είναι μέρος 
του λόγου για τον οποίο τράβηξε τόσο μεγάλη προσοχή. 
Αρχικά αξιολογήσαμε την απόδοση ενός υπολογιστή 
κινδύνου που υπάρχει ήδη και μπορέσαμε να τον 
επικυρώσουμε και να δείξουμε πόσο καλά λειτουργεί 
σε ορισμένους ασθενείς με συγκεκριμένο τύπο γονιδίου 
και όχι πολύ καλά σε άλλους. Αυτό μας οδήγησε στο 
κύριο απροσδόκητο εύρημα ότι η προσέγγιση της 
διαστρωμάτωσης κινδύνου για την πρόβλεψη αιφνίδιου 
καρδιακού θανάτου εξαρτάται από τον γονότυπο των 
ασθενών. Για παράδειγμα, σε ασθενείς που ήταν φορείς 
μιας παραλλαγής που προκαλεί νόσο στο γονίδιο 
PKP2, οι παράγοντες κινδύνου που προέβλεπαν την 
ανεπιθύμητη έκβαση ήταν διαφορετικοί από αυτούς σε 
ασθενείς με παραλλαγή του γονιδίου DSP. Οι κλινικοί 
γιατροί μπορούν να λάβουν αυτές τις πληροφορίες και να 
τις εφαρμόσουν στην κλινική τους πρακτική. Ουσιαστικά, 
δείξαμε ότι παρόλο που μπορούμε να ονομάσουμε 
όλους αυτούς τους ασθενείς ως πάσχοντες από την ίδια 
ασθένεια (ARVC), αρχίσαμε να βλέπουμε ότι υπάρχει κάτι 
περισσότερο σε αυτό κατά την ανάλυση των δεδομένων 
κάτω από το πρίσμα του οποίου το γονίδιο επηρεάζεται. 
Αυτό είναι σαφώς πολύ σημαντικό για τη διάγνωση και τη 
θεραπεία αυτών των ασθενών αλλά και για τους βασικούς 
επιστήμονες που κάνουν έρευνα σε αυτόν τον τομέα.

(«Μεγάλη η χαρά να διαβάζεις για ένα «δικό μας» 
γιατρό που έκανε τα πρώτα του βήματα στην Κρήτη να 
διακρίνεται στο εξωτερικό» έγραψε για τον Αλέξανδρο 
Πρωτονάριο ο πρόεδρος του Ιατρικού Συλλόγου 
Ηρακλείου Αλέξανδρος Πατριανάκος)

Τι σχεδιάζετε, βραχυπρόθεσμα;
Πέρα από τη διαστρωμάτωση κινδύνου, η κύρια έρευνά 

μου ήταν η μελέτη του ρόλου της φλεγμονής στο ARVC και 
εξετάσαμε αυτό το πρόβλημα από πολλές οπτικές γωνίες, 
όπως η κλινική απεικόνιση. Έχουμε ήδη δημοσιεύσει μια 
εργασία όπου δείξαμε ότι μπορείτε να απεικονίσετε τη 
φλεγμονή σε καρδιοπαθείς χρησιμοποιώντας σαρώσεις 
FDG-PET, αλλά η βασική μου εργασία ήταν η μελέτη 
των ανοσοκυττάρων αυτών των ασθενών. Νομίζω ότι 
το ανοσοποιητικό σύστημα είναι ένας πιθανός στόχος 
για τέτοιες θεραπείες και ελπίζω ότι η δουλειά μου θα 
ολοκληρωθεί γενικά τα επόμενα δύο χρόνια και θα 
μπορέσω να βοηθήσω σε αυτόν τον τομέα.

Ποια είναι τα σχέδια σας για το 
μέλλον;

Αυτή τη στιγμή, είμαι ακόμα σε κλινική εκπαίδευση 
και παρόλο που δεν είμαι ακόμη καρδιολόγος, σίγουρα 
φιλοδοξώ να γίνω. Ως κλινικός ιατρός πρέπει να 
ισορροπήσω την καριέρα μου με την ακαδημαϊκή μου 
εργασία. Έτσι, προσπαθώ να παραμείνω πρακτικός με 
την έρευνα και να συνεχίσω με τους δύο ρόλους. Στο 
μέλλον θα ήθελα να ηγούμαι της δικής μου ομάδας και να 
συνεχίσω να ερευνώ την μυοκαρδιοπάθεια ως κλινικός 
γιατρός. Το όφελος για τους κλινικούς γιατρούς που 
διεξάγουν έρευνα είναι ότι μπορούμε να αντιμετωπίσουμε 
ένα πρόβλημα που βλέπουμε στην κλινική πράξη και να το 
διερευνήσουμε πραγματικά και να ελπίζουμε ότι θα βρούμε 
μια λύση για αυτό.

Απόφοιτος της Ιατρικής Σχολής 
Κρήτης ο καλύτερος ερευνητής 

καρδιολόγος της Ευρώπης
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«Τρεις κορυφαίοι αρχαιολόγοι μιλούν 
για τα Γλυπτά - Η αποτίμηση

Μπορεί να μη συνιστούν κάποια 
ιδιαιτέρως σημαντική πρόοδο, ούτε 
και να αλλάζουν όσα ήδη γνωρίζουμε, 
ωστόσο οι τελευταίες προσθήκες 
στη συζήτηση για την επανένωση 
των Γλυπτών του Παρθενώνα έχουν 
τη σημασία τους: την Κυριακή, ένα 
δημοσίευμα της βρετανικής Tel-
egraph αναφερόταν στο ενδεχόμενο 
«εγγυήσεων» (δηλαδή αποστολής 
ελληνικών αρχαιοτήτων στη Βρετανία) 
που θα διασφαλίσουν την όποια 

συμφωνία για την επαναφορά 
των Γλυπτών· και η ελληνική 
κυβέρνηση ανακοίνωσε επίσημα ότι η 
διαπραγμάτευσή της με το Βρετανικό 
Μουσείο είναι σε εξέλιξη, έχοντας 
ως τελικό στόχο την επιστροφή των 
Γλυπτών στο Μουσείο της Ακρόπολης.

Πώς σχολιάζουν τις πρόσφατες 
εξελίξεις μερικοί από τους 
επιφανέστερους Ελληνες 
αρχαιολόγους; Ο Πάνος Βαλαβάνης 
τις αποτιμά θετικά: «Νομίζω ότι, σε 
αυτόν τον μακράς διαρκείας αγώνα της 
ελληνικής πολιτείας να επαναφέρει τα 
Γλυπτά του Παρθενώνα στην Αθήνα, η 
πρώτη μεγάλη στιγμή ήταν η αφετηρία 
της διεκδίκησης από τη Μελίνα 
Μερκούρη και η δεύτερη είναι τώρα, 
που βλέπουμε την ελληνική πολιτεία 
να βρίσκει με τις ενέργειές της έναν 
τρόπο επικοινωνίας με τη βρετανική 
πλευρά», λέει στην «Κ» ο ομότιμος 
καθηγητής Κλασικής Αρχαιολογίας 
του Πανεπιστημίου Αθηνών. 
«Ενώ μέχρι πρότινος η βρετανική 
πλευρά αντιδρούσε σπασμωδικά 
ή προσπαθούσε να αγνοήσει τις 
ελληνικές πιέσεις», συνεχίζει ο κ. 
Βαλαβάνης, «το τελευταίο διάστημα 
φαίνεται ότι αποφάσισε να καθίσει στο 
τραπέζι των διαπραγματεύσεων και να 
συζητήσει επί της ουσίας το θέμα της 
επιστροφής των Γλυπτών. Είναι κάτι 
που συμβαίνει για πρώτη φορά στην 
ιστορία της διεκδίκησης».

Οι κόκκινες γραμμές
Σύμφωνα με τον κ. Βαλαβάνη, οι 

κόκκινες γραμμές της κάθε πλευράς, 
η προσπάθεια να αποφευχθούν 
όροι, όπως «δάνειο», που θίγουν το 
ιδιοκτησιακό καθεστώς των Γλυπτών, 
είναι κομμάτι του «παιχνιδιού» της 
διαπραγμάτευσης. «Θα έλεγα όμως ότι 
και η ίδια η γλώσσα αλλά και οι νομικές 
διαδικασίες είναι τέτοιες, που μπορούν 
να οδηγήσουν σε λύσεις κοινής 
αποδοχής, επ’ αγαθώ και των δύο 
μερών, δηλαδή με τελικό αποτέλεσμα 
την επάνοδο –με κάποιον τρόπο– των 
Γλυπτών στην Αθήνα», σημειώνει ο 
καθηγητής.

«Το Βρετανικό Μουσείο να 
στείλει το θέμα στην πολιτική 
ηγεσία της Βρετανίας, ώστε 
τα Γλυπτά να επιστραφούν 
επισήμως και οριστικά στην 
Ελλάδα», λέει ο Π. Θέμελης.

Από τη δική του μεριά, ο 
αρχαιολόγος Πέτρος Θέμελης πιστεύει 
ότι στις διαπραγματεύσεις για τον 
τρόπο επιστροφής των Γλυπτών 
δύσκολα θα βρεθεί μια νομική 
φόρμουλα που θα ικανοποιεί και τις 
δύο πλευρές και θα αποφεύγει τα 
«λεκτικά τερτίπια». Για τον ανασκαφέα 
της αρχαίας Μεσσήνης, η απόφαση 
επιστροφής των Γλυπτών στην 

Θέμελης, Καλτσάς, 
Βαλαβάνης σχολιάζουν 
τις διαπραγματεύσεις 
για τα Γλυπτά

Ελλάδα, στον χώρο από τον 
οποίο αποσπάστηκαν βίαια, θα 
πρέπει να είναι ξεκάθαρη και 
να μην περιλαμβάνει τον όρο 
«δάνειο» – «ως “δάνεια” έχουμε 
κάνει ουκ ολίγες ανταλλαγές, 
σε όλον τον κόσμο», λέει. 
«Αλλωστε –και νομίζω ότι είναι 
ήδη γνωστό– μια απόφαση για 
επιστροφή, καθώς και μια άρση, 
ει δυνατόν, του κωλύματος 
του “δανείου”, θα πρέπει να 
περάσουν από το βρετανικό 
Κοινοβούλιο», υπογραμμίζει 
ο Ελληνας αρχαιολόγος και 
συμπληρώνει: «Νομίζω ότι αυτή 
είναι η σωστή οδός: το Βρετανικό 
Μουσείο να στείλει το θέμα στην 

πολιτική ηγεσία της Βρετανίας, ώστε τα 
Γλυπτά να επιστραφούν επισήμως και 
οριστικά στην Ελλάδα. Αν επιστραφούν 
χωρίς να αποτελούν “δάνειο”, ίσως να 
λύνεται το πρόβλημα. Δεν είμαι όμως 
νομικός. Υπάρχουν ειδικότεροι για να 
αντιμετωπίσουν το θέμα – όχι μόνο 
η υπουργός Πολιτισμού, που είναι 
έμπειρη, αλλά και οι σύμβουλοί της και 
βέβαια το Μουσείο της Ακρόπολης. Κι 
εκείνοι θα πρέπει να τοποθετηθούν 
ξεκάθαρα».

Εγγυήσεις
«Κι εγώ πιστεύω ότι το να έρθουν 

με κάποια μορφή “δανείου” θα είναι 
σαν να εκχωρείται η ιδιοκτησία τους 
στο Βρετανικό Μουσείο», προσθέτει 
ο αρχαιολόγος και επιστημονικός 
διευθυντής του Μουσείου Κυκλαδικής 
Τέχνης, Νίκος Καλτσάς. «Μακάρι να 
βρεθεί μια λύση που δεν θα βλάψει 
το παντοτινό αίτημά μας, που είναι 
η επιστροφή και η επανένωση των 

Γλυπτών με το μνημείο», λέει. Κατά 
τη γνώμη του, το ενδεχόμενο των 
«εγγυήσεων» για τις οποίες έκανε 
λόγο το δημοσίευμα της βρετανικής 
Telegraph, δεν λύνει κάτι. «Είναι 
προβληματικό», τονίζει ο κ. Καλτσάς και 
συνεχίζει: «Τι εννοούν οι Βρετανοί; Οτι 
θα μας δώσουν τα Γλυπτά για να τους 
δώσουμε αντίστοιχα άλλες αρχαιότητες; 
Οτι θα κάνουμε κάθε τόσο εκθέσεις στο 
Βρετανικό Μουσείο με δικά μας έργα; Οι 
“εγγυήσεις” είναι ένας γενικός όρος».

Ο Πέτρος Θέμελης δεν διαφωνεί. 
«Νομίζω ότι το ενδεχόμενο μιας 
ανταλλαγής με τη μορφή “εγγύησης” θα 
σημαίνει ότι τα Γλυπτά θα επιστρέφονται 
έμμεσα –αλλά χωρίς να δηλώνεται 
άμεσα– ως δάνειο», παρατηρεί ο 
αρχαιολόγος. Συμπληρώνει όμως και 
το εξής: «Φυσικά, δεν νομίζω και οι 
Βρετανοί να πιστεύουν ότι αν στείλουν 
στην Ελλάδα τα Γλυπτά –μια διαδικασία 
τρομερά χρονοβόρα και κοστοβόρα– θα 
επιστρέψουν ποτέ πίσω στο Λονδίνο».

«Το θέμα των εγγυήσεων δεν με 
φοβίζει», καταλήγει ο Πάνος Βαλαβάνης. 
«Με ποια έννοια το λέω: τα ελληνικά 
μουσεία έχουν τέτοια ποσότητα και 
ποιότητα έργων, που μπορούν να 
διατηρούν γεμάτη την Duveen Gal-
lery (σ.σ.: την αίθουσα του Βρετανικού 
Μουσείου στην οποία εκτίθενται τα 
Γλυπτά του Παρθενώνα) με περιοδικές 
εκθέσεις ελληνικών αρχαιοτήτων, 
που θα φεύγουν και θα έρχονται, θα 
ανανεώνονται κ.λπ., ώστε και η ελληνική 
τέχνη να είναι μονίμως παρούσα στο 
Βρετανικό Μουσείο και τα Γλυπτά 
του Παρθενώνα να βρίσκονται στο 
Μουσείο της Ακρόπολης».

kathimerini.gr
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Τη σκυτάλη των τίτλων στις τρεις 
Πολιτιστικές Πρωτεύουσες της 
Ευρώπης 2023 – Ελευσίνα, Τιμισοάρα 
(Ρουμανία) και Βεσπρέμ (Ουγγαρία) 
– παρέδωσαν απόψε, σε πολύωρη 
τελετή στο Μουσείο της Ακρόπολης, 
οι τρεις απερχόμενες Πολιτιστικές 
Πρωτεύουσες της Ευρώπης 2022 
– Ες-συρ-Αλζέτ (Λουξεμβούργο), 
Κάουνας (Λιθουανία) και Νόβι Σάντ 
(Σερβία).

Η εκδήλωση πραγματοποιήθηκε 
για πρώτη φορά από το 1985, 
χρονιά που καθιερώθηκε ο θεσμός, 
με πρωτοβουλία της τότε υπουργού 
Πολιτισμού της Ελλάδας, Μελίνας 
Μερκούρη, μαζί με τον Γάλλο ομόλογό 
της Ζακ Λανγκ, και την Αθήνα 
πρώτη Πολιτιστική Πρωτεύουσα της 
Ευρώπης. Έκτοτε περισσότερες από 
60 πόλεις έχουν κερδίσει τον τίτλο.

Οι έξι Πολιτιστικές Πρωτεύουσες 
της Ευρώπης που συμμετείχαν 
απόψε στην εκδήλωση στο Μουσείο 
της Ακρόπολης πρότειναν επίσης να 
πραγματοποιείται στην Αθήνα κάθε 
χρόνο από το 2023 και μετά, μια ιδέα 
που επικροτήθηκε θετικά από την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Ένα γυάλινο γλυπτό, της γλύπτριας 
Pascale Seil από το Λουξεμβούργο 
(«Made by Seil») με την απαγωγή 
της Ευρώπης, κόρης του βασιλιά 
Αγήνορα, αποτύπωσε συμβολικά 
την εκδήλωση, η οποία συνοδεύτηκε 
επίσης από πλήθος ομιλιών των 
επίσημων αντιπροσώπων. Οι 
ομιλητές επεσήμαναν το νόημα 
και τον σκοπό των Πολιτιστικών 
Πρωτευουσών της Ευρώπης να 
συμβάλλουν στην ενίσχυση της 
Ευρώπης με βιώσιμο τρόπο. «Από 
τις πιο φιλόδοξες και εμβληματικές 
πρωτοβουλίες της Ευρώπης, η 
Πολιτιστική Πρωτεύουσα της Ευρώπης 
εκπροσωπεί τον αστείρευτο πλούτο 
και την ποικιλομορφία του ευρωπαϊκού 
πολιτισμού που μας ενώνει: τις 
αρχές της ελευθερίας, ειρήνης και 
των ανθρωπίνων δικαιωμάτων» είπε 
μεταξύ άλλων ο αντιπρόεδρος της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, Μαργαρίτης 
Σχοινάς, στην εκδήλωση.

Η δήλωση Μενδώνη για 
τα Γλυπτά του Παρθενώνα

« Η Αθήνα, συμβολίζει πάντα τη 
Δημοκρατία, τις ανθρωπιστικές, τις 

ουμανιστικές αξίες του Δυτικού κόσμου. 
Όλες αυτές οι αξίες της ελευθερίας, 
της ειρήνης, της δημιουργίας, που 
απεικονίζονται με έναν ιδανικό τρόπο 
στη ζωφόρο του Παρθενώνα, σε 
αυτά τα Γλυπτά που παραμένουν 
διαμελισμένα ανάμεσα στην Αθήνα 
και στο Λονδίνο. Ελπίζω όχι για πολύ 
ακόμη» τόνισε μεταξύ άλλων η Λίνα 
Μενδώνη χαιρετίζοντας τον εορτασμό 
και την τελετή παράδοσης του τίτλου 
της Πολιτιστικής Πρωτεύουσας 
της Ευρώπης για το 2023, που 
πραγματοποιήθηκε στο Μουσείο της 
Ακρόπολης.

Από την πλευρά της, η Δέσποινα 
Γερουλάνου, πρόεδρος της 2023 
Ελευσίνας Πολιτιστικής Πρωτεύουσας 
ξεκίνησε την ομιλία της στην τελετή 
λέγοντας: «Είναι καταπληκτικό και 
συγκινητικό που βρισκόμαστε όλοι 
εδώ σήμερα, λόγω του οράματος μιας 
παθιασμένης Ελληνίδας γυναίκας. Εδώ 
στην Αθήνα στην πρώτη Πολιτιστική 
Πρωτεύουσα της Ευρώπης.Το όραμα 
της Μελίνας ήταν ο Πολιτισμός να 
γίνει το όχημα για τη γνωριμία και την 
ένωση των λαών μας και μέσα απ’ 
αυτόν να οικοδομήσουμε την κοινή 
μας ευρωπαϊκή ταυτότητα» συνέχισε 
εκφράζοντας μεταξύ άλλων ευχαριστίες 
στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για το 
βραβείο Μελίνα Μερκούρη που πριν 
από λίγες μέρες απένειμε στην Ελευσίνα 
Πολιτιστική Πρωτεύουσα. Τέλος, 
ευχήθηκε καλή επιτυχία, στις άλλες δύο 
Πολιτιστικές Πρωτεύουσες.«Είναι μια 
πολύ σημαντική μέρα για όλους μας. 
Είναι η γιορτή του Πολιτισμού είναι η 
γιορτή της Ευρώπης.Είναι βέβαιο ότι 
η Μελίνα σήμερα θα ήταν πάρα πολύ 
χαρούμενη και περήφανη» κατέληξε η 
Δέσποινα Γερουλάνου.

Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ

Ποιες είναι οι πολιτιστικές πρωτεύουσες 
της Ευρώπης για το 2023

Οι έξι Πολιτιστικές 
Πρωτεύουσες που 
συμμετείχαν στην 
εκδήλωση, πρότειναν 
να πραγματοποιείται 
στην Αθήνα κάθε 
χρόνο από το 2023 
και μετά
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Υπάρχουν πολλά μέρη στην Αθήνα 
και γενικά στην Αττική που πιθανόν 
δεν γνωρίζεις ότι υπάρχουν ή απλώς 
τα έχεις ακούσει αλλά δεν τα έχεις 
επισκεφθεί και δεν τα έχεις δει ποτέ 
από κοντά. Ένα από αυτά πιθανόν 
είναι η σπηλιά της Αθήνας την 
οποία συνηθίζουν να αποκαλούν και 
φυλακή του Σωκράτη. Ακόμη και αν 
έχει αμφισβητηθεί και από πολλούς 
αποκλειστεί ότι αυτή η σπηλιά ήταν 
η πραγματική φυλακή που βρέθηκε 
ο Σωκράτης, παρ’ όλα αυτά έχει 
επικρατήσει αυτό το όνομα. Πρόκειται 
στην πραγματικότητα για ένα αρχαίο 
κτήριο το οποίο βρίσκεται στον Λόφο 
Φιλοπάππου στην Αθήνα και έχει τη 
δική του ενδιαφέρουσα ιστορία. 
Και είναι ωραίο να εξερευνούμε 
τα ιδιαίτερα και άγνωστα μέρη της 
Αττικής.

Η σπηλιά της Αθήνας που 
ονομάζεται φυλακή του 
Σωκράτη

Η περιοχή που βρίσκεται η 
λεγόμενη φυλακή του Σωκράτη, 
πήρε αυτό το όνομα επειδή 
υπήρξε και διαδόθηκε έντονα η 
πεποίθηση ότι σε αυτό το σημείο 
είχε κάποτε φυλακιστεί ο αρχαίος 
φιλόσοφος. Υπάρχουν πολλές 
αντιρρήσεις και διαφωνίες γι’ αυτή 
την πεποίθηση. Ωστόσο, όσοι 
υποστηρίζουν αυτή την εκδοχή, 
παρουσιάζουν κάποια στοιχεία 
που θεωρητικά επιβεβαιώνουν 
αυτή τη θεωρία. Ποια είναι αυτά;

Αρχικά το  γεγονός ότι η φυλακή 
θεωρείται ότι ήταν χτισμένη στα 

μέσα του 5ου αιώνα π.Χ. και η θέση 
της ήταν τέτοια ώστε λέγεται ότι 
έβλεπε σε κεντρικό δρόμο. Επίσης 
γραπτές αναφορές αναφέρουν ότι 
βρισκόταν σε κοίλωμα του εδάφους 
και διέθετε εγκαταστάσεις για λουτρά. 
Αυτά υπήρχαν στην συγκεκριμένη 
σπηλιά και μάλιστα συμφωνούν με 
τις περιγραφές του δεσμωτηρίου από 
τους πλατωνικούς διαλόγους.

Περισσότερες λεπτομέρειες για την 
φυλάκιση, τον χώρο που έγινε αλλά και 
την εκτέλεση του Σωκράτη περιέχονται 
στους τους διαλόγους Κρίτων και 
Φαίδων. Ωστόσο κανείς δεν ξέρει με 
σιγουριά ποια είναι τελικά η αλήθεια 

στη σύνδεση της σπηλιάς αυτής με 
την φυλακή του Σωκράτη. Και δεν είναι 
η μοναδική σπηλιά στην Αττική που 
διεκδικεί αυτή την εκδοχή. Ακόμη μία 
σπηλιά στου Φιλοπάππου έχει το ίδιο 
όνομα. Είναι μια σπηλιά που βρίσκεται 
στο άλσος απέναντι από το γραφικό 
εκκλησάκι του Λουμπαρδιάρη και 
συγκεκριμένα λίγο πριν ξεκινήσει το 
μονοπάτι το οποίο περπατώντας το θα 
σε οδηγήσει στην κορυφή του λόφου 
και στο μνημείο του Φιλοπάππου. 
Αυτή είναι η άγνωστη ιστορία του 
άνδρα που έδωσε το όνομά του στο 
λόφο του Φιλοπάππου.

Και αυτές οι δύο και πάλι δεν είναι 

Φυλακή του Σωκράτη: 
Η σπηλιά στο κέντρο της Αθήνας

μοναδικές. Το γεγονός ότι υπάρχουν 
πολλές σπηλιές στην Αττική ήταν η 
ευκαιρία να διεκδικήσουν αυτό το 
γεγονός. Δεν είναι λίγο να ξέρεις ότι 
δίπλα σου μπορεί να ήταν η φυλακή 
ενός τέτοιου φιλοσόφου.

Το εγκαταλελειμμένο σπίτι με την 
«πήλινη γυναίκα» στην ΑθήναΗ Αθήνα 
είναι μια πόλη ανοιχτό μουσείο η οποία 
μάλιστα ξεκινά από την αρχαιότητα. 
Συνδυάζει πολιτισμούς διαφορετικών 
αιώνων οι οποίοι δένουν αρμονικά 
μεταξύ τους. Θα το δεις σε κτήρια, 
αξιοθέατα και μνημεία. Μνημεία 
κατασκευασμένα από την αρχαία 
Ελλάδα έως και σήμερα. Όλα έχουν 

κάτι να σου διηγηθούν. Αρκεί να 
έχεις διάθεση να διαβάσεις γι’ 
αυτά και να τα εξερευνήσεις. Η 
φυλακή του Σωκράτη είναι ένα 
από αυτά αλλά όχι το μοναδικό.

Κατά τον Β’ Παγκόσμιο 
πόλεμο η σπηλιά είχε καλυφθεί 
με προστατευτικό τοίχο από 
μπετόν για να χρησιμοποιηθεί ως 
κρύπτη αρχαιοτήτων του Εθνικού 
Αρχαιολογικού Μουσείου. Μια 
βόλτα στους δρόμους της Αθήνας 
θα σε κάνει να αλλάξεις γνώμη για 
όσα ξέρεις. Όπως η εκκλησία των 
1.000 ετών στο κέντρο της Αθήνας 
που ίσως δεν έχεις προσέξει. 
Ακόμη και το εγκαταλελειμμένο 
σπίτι με την «πήλινη γυναίκα» 
στην Αθήνα, που βρίσκεται στην 
πλάκα. Πάρε ένα χάρτη, κάνε μια 
βόλτα, παρατήρησε τα κτήρια και 
θα δεις την ιστορία να ανοίγεται 
μπροστά σου.
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«Υπήρξε ποτέ 
πραγματικά Δούρειος 
Ίππος;», 
«Ήταν πραγματικά 
τόσο μεγάλος ο Μέγας 
Αλέξανδρος;» κι άλλες 
απορίες τέτοιας φύσεως 
τίθενται σε ένα αλλόκοτο 
μπαράζ ερωταπαντήσεων

Το BBC δημοσίευσε παλιότερα 
ένα όχι και τόσο κολακευτικό άρθρο 
σχετικά με τους αρχαίους ελληνικούς 
θρύλους. Ο συγγραφέας του άρθρου, 
Armand d’Angour, αναπληρωτής 
καθηγητής κλασικών σπουδών 
στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, 
θέτει μια σειρά από ερωτήματα και 
προσπαθεί να διευκρινίσει αν όλοι οι 
αρχαίοι ελληνικοί μύθοι είναι πράγματι 
αληθινοί ή αν πρόκειται για μύθους, 
αποκύημα της πολύχρωμης φαντασίας 
των Ελλήνων.

Το άρθρο μοιάζει περισσότερο 
ως μια ανεπιτυχής προσπάθεια να 
υποτιμηθεί η σημασία του ελληνικού 
πολιτισμού και η συμβολή των 
αρχαίων Ελλήνων στον σύγχρονο 
πολιτισμό.

Σύμφωνα με τον συγγραφέα, 
παρόλο που οι αρχαιολόγοι έχουν 
αποδείξει ότι η Τροία όντως κάηκε, δεν 
υπάρχουν σημαντικά στοιχεία σχετικά 
με την ύπαρξη του ξύλινου αλόγου 
που χρησιμοποιούσαν οι Έλληνες 
για να κρύβονται και να περνούν 
τις πύλες της πόλης. Πιθανότατα 
επρόκειτο για έναν «ευφάνταστο 
μύθο, ίσως εμπνευσμένο από τον 
τρόπο με τον οποίο οι αρχαίες 
πολιορκητικές μηχανές ντύνονταν 
με βρεγμένα δέρματα αλόγων για να 
μην αναφλέγονται από τα βέλη της 
φωτιάς».

«Είναι ο Όμηρος ένας από 
τους μεγάλους ποιητές των 
αρχαίων ελληνικών θρύλων. 
Υπήρξε όντως;»

Το άρθρο υποστηρίζει ότι ο Όμηρος 
μπορεί στην πραγματικότητα να 
μην υπήρξε ποτέ. Τα σπουδαιότερα 
έργα του, η Ιλιάδα και η Οδύσσεια, 
γράφτηκαν προφορικά και τα δύο με 
το όνομά του, αλλά παρόλο που οι 
αρχαίοι Έλληνες ήταν σίγουροι ότι 
ήταν αυτός που τα απήγγειλε, δεν 
υπάρχει πραγματικός τρόπος να 
γνωρίζουμε αν αυτό συνέβαινε.

«Εφηύρε ο Πυθαγόρας το 
πυθαγόρειο θεώρημα; Ή μήπως 
αντέγραψε τη μελέτη του από 
κάποιον άλλον;»

Παρόλο που οι μαθητές σε 
όλο τον κόσμο διδάσκονται το 
Πυθαγόρειο θεώρημα στο μάθημα 
των μαθηματικών, ο d’Angour πιστεύει 
ότι οι Βαβυλώνιοι χρησιμοποιούσαν 
το θεώρημα για αιώνες πριν καν το 
αναφέρει ο Πυθαγόρας.

«Τι έκανε τον Σωκράτη να 
σκεφτεί να γίνει φιλόσοφος;»

Ο Σωκράτης (469-399 π.Χ.) μπορεί 
να είχε το μυαλό του στα σύννεφα, και 
να παρουσιάζεται στην κωμωδία του 
Αριστοφάνη να διασκεδάζει με ιδέες 
που κυμαίνονται από το επιστημονικά 
παράλογο («Πώς μετράτε το άλμα 
ενός ψύλλου;») μέχρι το κοινωνικά 
ανατρεπτικό («Μπορώ να διδάξω 
τον καθένα να κερδίζει οποιαδήποτε 
διαφωνία, ακόμη και αν έχει άδικο»).

Αυτή η εικόνα έρχεται σε αντίθεση 
με τις κύριες πηγές βιογραφικών 
στοιχείων για τον Σωκράτη, τα γραπτά 
των μαθητών του Πλάτωνα και 
Ξενοφώντα. Και οι δύο τελευταίοι τον 
αντιμετωπίζουν με μεγάλο σεβασμό 
ως ηθικό αμφισβητία και καθοδηγητή, 
αλλά δεν λένε σχεδόν τίποτα για τις 
προηγούμενες δραστηριότητες του 
Σωκράτη.

Στην πραγματικότητα, οι πρώτες 
περιγραφές του Σωκράτη, που 
χρονολογούνται στα τριάντα του χρόνια, 
τον παρουσιάζουν ως άνθρωπο της 
δράσης. Υπηρέτησε σε μια στρατιωτική 
εκστρατεία στη βόρεια Ελλάδα το 
432 π.Χ. και κατά τη διάρκεια μιας 
σκληρής μάχης έσωσε τη ζωή του 
αγαπημένου του νεαρού φίλου 
Αλκιβιάδη. Στη συνέχεια δεν έφυγε 
ποτέ από την Αθήνα και περνούσε τον 
χρόνο του προσπαθώντας να κάνει 
τους Αθηναίους συμπολίτες του να 
εξετάσουν τη ζωή και τις σκέψεις τους.

Θα μπορούσαμε να υποθέσουμε ότι 
ο Σωκράτης είχε παίξει με την επιστήμη 
και την πολιτική στα νιάτα του, ώσπου 
μια εμπειρία ζωής και θανάτου στη 
μάχη τον έστρεψε στο να αφιερώσει το 
υπόλοιπο της ζωής του στην αναζήτηση 

της σοφίας και της αλήθειας.

Καθώς ο ίδιος δεν έγραψε τίποτα, η 
ισχυρότερη εικόνα μας για τον Σωκράτη 
ως φιλόσοφο προέρχεται από τους 
διαλόγους του αφοσιωμένου μαθητή του 
Πλάτωνα, του οποίου ο ίδιος ο μαθητής 
Αριστοτέλης ήταν δάσκαλος του 
Αλέξανδρου, πρίγκιπα της Μακεδονίας.

«Ήταν πραγματικά τόσο 
μεγάλος ο Μέγας Αλέξανδρος;»

Μπορεί να δόθηκε στον Αλέξανδρο 

ο τίτλος «Μέγας», αλλά σύμφωνα με 
το άρθρο ο χαρακτήρας του απέχει 
πολύ από αυτό. Για την ακρίβεια, ο 
καθηγητής της Οξφόρδης υποστηρίζει 
ότι ήταν βαρύς πότης, μεγαλομανής, 
παρανοϊκός, κοντός άνθρωπος με 
«τραχιά φωνή και παρορμητική 
ιδιοσυγκρασία» που τον οδήγησε 
ακόμη και στο να σκοτώσει έναν από 
τους στενότερους συνεργάτες του, τον 
Κλείτο.

kathimerini.gr

Το BBC τα έχει βάλει με την 
Αρχαία Ελληνική Ιστορία

Για κάθε επισκευή 
του αυτοκινήτου σας 

επισκεφθείτε μας
Δευτέρα – Παρασκευή: 

8:00 π.μ. – 6:00 μ.μ
Σάββατο: 

8:00 π.μ. - 2:00 μ.μ.

GEOrGE VErrOS

Tel: 416-693-1212    Tel: 416-305-0888
402 Main Street, Toronto, Onario M4C 4X8 

(Νorth of Main Subway)
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